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 P R O T O K Ó Ł  Nr XXXIV/06 
 

z sesji Rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu 21 lutego 2006 r w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy pod przewodnictwem pana Marka Mielczarka – Przewodniczącego 
Rady Gminy 
 
Ustalona liczba radnych  - 15 
Faktyczna liczba radnych  - 15 
Liczba radnych obecnych na sesji  - 14 
 
 
Radni obecni na sesji: 
1.Cichos Jerzy 
2.Chwaliński Dominik 
3.Dudek Czesław 
4.Grześlak GraŜyna 
5.Kieler Marek 
6.KsiąŜek Stanisław 
7.Majtyka Grzegorz 
8.Maras Michał 
9.Mielczarek Marek 
10.Owczarek Leszek 
11.Sroka Halina 
12.Walczak Zygmunt 
13.Zgondek Krzysztof 
14.Zwierz Kazimierz 
 
Radni Rady Gminy nieobecni na sesji: 
1.Gruszka Adam 
 
Ponadto w sesji udział wzięli:  
1.Pawlak Zygmunt - Wójt Gminy 
2.Urbaniak Wacław - Sekretarz Gminy 
3.Nagła Renata - Skarbnik Gminy 
4.Kmiecik Jan  - sołtys sołectwa Słupsko 
5.Kowalski Józef - sołtys sołectwa Chotów 
6.Braliński Stanisław - sołtys sołectwa Motyl 
7.Smolnik Edward - sołtys sołectwa Jasna Góra 
8.Strózik Teresa - sołtys sołectwa Krzyworzeka I 
9.Komor Danuta - sołtys sołectwa Mokrsko II 
10.Kucharski Józef  - sołtys sołectwa Krzyworzeka II 
11.Ciura ElŜbieta - sołtys sołectwa Mątewki 
12.Słowik Zdzisław - sołtys sołectwa Mokrsko I 
13.Juszczak Jan - sołtys sołectwa OŜarów 
14.Łukasz Tyka  - dziennikarz „Kulis” 
15.Szmigiel Teresa - Prezes ZO ZNP w Mokrsku 
16.Maciej Górski - Z-ca Dyrektora SP ZOZ Wieluń 
17.Jacek Kurowski - Z-ca Kierownika Biura Powiatowego ARiMR Wieluń 
18.Mariola Cichla - pracownik Urzędu Gminy 
19.Tadeusz Kik -  - pracownik Urzędu Gminy 
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Ogółem w obradach XXXIV sesji udział wzięły 33 osoby. 
 

 
Porządek obrad: 

 
1.Otwarcie sesji 
2.Przyjęcie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej 
6.Uchwalenie planu pracy Rady Gminy oraz zatwierdzenie planów pracy Komisji na 
   2006r 
7.Informacja na temat bieŜącej pracy nad projektem budŜetu gminy na 2006r 
8.Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli 
9.Uchwalenie rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
10.Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów      
     Alkoholowych na 2006r 
11.Podjęcie uchwał w sprawie: 
     a/ ograniczenia działalności SP ZOZ w Wieluniu 
     b/ przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin Wiejskich 
     c/ stawek za lokale uŜytkowe 
    d/ zmian w regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 
        Mokrsko 
12.Informacja przedstawiciela Powiatowego Biura ARiMR na temat bieŜącej sytuacji 
     związanej z dopłatami unijnymi 
13. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
14.Zamknięcie obrad sesji 
 
 
 

P u n k t  1 
 

Otwarcie sesji 
 
 

 Marek Mielczarek, Przewodniczący Rady Gminy -  otworzył obrady XXXIV sesji Rady 
Gminy. Powitał wszystkich przybyłych na sesję i następnie stwierdził wymagane kworum 
radnych do podejmowania Uchwał i Wniosków. 
 
 

P u n k t  2 
 

Przyjęcie porządku obrad sesji 
 
Marek Mielczarek, Przewodniczący Rady - Porządek obrad sesji został radnym przesłany 
łącznie z zaproszeniem na sesję. 
Do porządku obrad jaki został przesłany radnym na sesję Przewodniczący Rady 
zaproponował w punkcie 11 dopisać ppkt. d ”zmiany w regulaminie dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie gminy Mokrsko” 
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Po zmianach porządek obrad sesji przedstawiał się następująco: 
1.Otwarcie sesji 
2.Przyjecie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej 
6.Uchwalenie planu pracy Rady Gminy oraz zatwierdzenie planów pracy Komisji na 
   2006r 
7.Informacja na temat bieŜącej pracy nad projektem budŜetu gminy na 2006r 
8.Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli 
9.Uchwalenie rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
10.Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
     Alkoholowych na 2006r 
11.Podjęcie uchwał w sprawie: 
     a/ograniczenia działalności SP ZOZ w Wieluniu 
     b/przystąpienie do Stowarzyszenia Gmin Wiejskich 
     c/stawek za lokale uŜytkowe 
     d/zmian w regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 
        Mokrsko 
12.Informacja przedstawiciela Powiatowego Biura ARiMR na temat bieŜącej sytuacji 
     związanej z dopłatami unijnymi. 
13.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
14.Zamknięcie obrad sesji 
 
Następnie Przewodniczący  Rady zwrócił się z zapytaniem czy do porządku obrad po 
zmianach radni mają  uwagi? 
Radny Majtyka – Do prywatyzacji Ośrodka przygotowywaliśmy się 5 m-cy, a jak 
przyszło podjąć decyzję odnośnie sprzętu tj. czy go sprzedać czy wypoŜyczyć mieliśmy 
na zastanowienie się tylko 5 minut. Od tego czasu minęły 2 miesiące, została powołana 
komisja inwentaryzacyjna a my nadal nic nie wiemy. Nie wiadomo czy Komisja pracuje 
czy nie. Czy Rada Gminy będzie podejmowała decyzję o sprzedaŜy sprzętu czy Komisja. 
Przyjdzie koniec miesiąca marca i trzeba będzie  podjąć jakąś decyzję. 
Przewodniczący Rady – moja propozycja jest,  aby ten punkt wnieść na sesję marcową, a 
dzisiaj na ile jest to moŜliwe udzielić odpowiedzi w punkcie „Interpelacje, zapytania i 
wolne wnioski” . Czy radni są zgodni? 
Radna Sroka -  porządek dzisiejszy sesji jest juŜ dość obszerny. 
Przewodniczący Rady -  W porządku dzisiejszej sesji jest dość  duŜo punktów. Dzisiaj nie 
jesteśmy przygotowani do tego tematu. MoŜemy udzielić odpowiedzi na  bieŜące pytania. 
Czy  w związku z tym są jeszcze jakieś uwagi? 
Radny Majtyka -  Panie Przewodniczący, odbywają się teraz zebranie wiejskie i ludzie 
powinni wiedzieć co się dzieje.  
Przewodniczący Rady -   Proszę o sprecyzowanie jak ma brzmieć ten punkt. Nie wiem 
tylko czy dzisiaj  ktoś będzie mógł  bez przygotowania udzielić informacji. 
Radny Majtyka -  w grudniu powołana została Komisja inwentaryzacyjna, pracuje juŜ 2 
m-ce. 
Przewodniczący Rady – mój wniosek jest aby w punkcie „Interpelacje, zapytania i wolne 
wnioski” udzielić odpowiedzi na podnoszone kwestie przez radnego Majtykę, na ile jest 
oczywiście dzisiaj moŜliwe. Proszę o przegłosowanie wniosku. 
Radny Majtyka – mnie jest wszystko jedno czy będzie to oddzielny punkt czy  informacja 
w tym zakresie zostanie udzielona w punkcie „Zapytania i wolne wnioski” 
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Przewodniczący Rady – proszę o przegłosowanie przedstawionego porządku obrad  z 
uwzględnieniem wniosku jaki zgłosiłem, tj. aby na zapytania radnego Majtyki udzielić 
informacji w punkcie „Zapytania i wolne wnioski” 
 
Porządek obrad XXXIX sesji Rady Gminy przedstawiony przez Przewodniczącego 
Rady został przyjęty jednogłośnie.  
 
 

P u n k t  3 
 

Przyjęcie protokółu z ostatniej sesji. 
 

Protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony na sali obrad przed sesją. Do protokółu nie 
wniesiono uwag.  Został przyjęty bez odczytywania. 
 
 

P u n k t 4 
 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

 
Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono: 
Radnego Michała Marasa 
Radnego Krzysztofa Zgondka 
Radnego Czesława Dudka 
 
Zaproponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków Rada Gminy przyjęła 
jednogłośnie. 
 
 

P u n k t  5 
 

Informacja Wójta Gminy o działalności międzysesyjnej 
 
 

Głos zabrał Wójt Gminy Zygmunt Pawlak. 
1.W okresie  między sesjami  podjąłem wiele działań dotyczących wysypiska śmieci w 

Mokrsku.  Odbyłem wiele rozmów w Starostwie Powiatowym tj z Starostą,  
Naczelnikiem Wydziału panem Kowalczykiem, jak równieŜ z  Prezesem i 
pracownikami zajmującymi się odpadami z EKO RRGIO-u Bełchatów. Byłem 
bezpośrednio w firmie EKO REGION z panem inspektorem Kikiem. Zorganizowane 
zostało równieŜ spotkanie z tą firmą w Urzędzie Gminy, był Prezes  Kaczmarek z 
dwoma pracownikami. Odbyła się wizja wysypiska  w terenie.  

   Zgodnie z uchwałą Rady przyjęta została koncepcja zamykania śmieci, gdyŜ nie 
jesteśmy w stanie spełnić wszystkich wymogów formalno-prawnych jakie przepisy 
unijne od nas wymagają. Nasze działania i dąŜenia są  takie, aby do roku 2009 była 
jeszcze moŜliwość dopełniania wysypiska w ramach jego zamykania. W związku z tym 
musimy jeszcze pewne formalności i uzgodnienia poczynić w Starostwie. Myślę, Ŝe do 
kwietnia uda się nam wszystkie sprawy załatwić. Wysypisko i tak musielibyśmy  
zamknąć. Obecnie obostrzenia formalno-prawne nie są jeszcze zbyt rygorystyczne. Z 
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roku na rok  przepisy będą bardziej rygorystyczne i trudniej byłoby nam  wysypisko 
zamknąć i musielibyśmy więcej środków  przeznaczyć. 
RozwaŜamy jeszcze zmianę firmy, która nas obsługuje w zakresie odbioru śmieci. Przez  
2 m-ce  w niektórych miejscowościach nie były odbierane śmieci. Tłumaczenie się, Ŝe 
nie  wszędzie  moŜna było dojechać jest niezasadne. UwaŜam, Ŝe Firma ta jest nie w 
porządku poniewaŜ nie wywiązała się z umowy.  Będziemy rozmawiać z nową firmą 
EKO REGION. Być moŜe uda się wynegocjować jeszcze niŜsze ceny, co będzie z 
korzyścią dla wszystkich mieszkańców. 
Do wszystkich mieszkańców nie posiadających koszy i umowy na wywóz  śmieci oraz 
sołtysów została wysłana informacja, iŜ od dnia 1.01.2006 nie będą przyjmowane 
odpady na gminne wysypisko, oraz o konieczności zawarcia umowy z podmiotem 
upowaŜnionym do zbierania  odpadów. 
Staramy się mieszkańców informować o tych sprawach. 
Jeśli będą jakieś zapytania w tym temacie, postaram się udzielić odpowiedzi. 

2. 9 stycznia  2006 odbyło się posiedzenie Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej  w siedzibie 
    Radio Media w Wieluniu. 
    Porządek był następujący: 

1/ Otwarcie posiedzenia 
2/ Przyjęcie porządku obrad 

      3/ Przyjęcie protokółu z ostatniego posiedzenia 
      4/ Informacja Prezesa Spółki Radio Media Ziemi Wieluńskiej,  
      5/ Omówienie sprawy wydawnictwa prasy. 
          /RozwaŜana była taka moŜliwość, ale na dzień dzisiejszy nie podjęto decyzji, gdyŜ 

     Prezes poinformował nas, Ŝe ukazuje się gazeta Kulisy Powiatu z dość duŜym       
      nakładem. 

            Mam nadzieję, Ŝe te media będą dociekać do źródeł i prawdy, nie będą przekręcać 
      faktów i informacji oraz rzetelnie przedstawiać sprawy./ 

       6/ Informacja Prezesa Spółki Eko-Energia o stanie finansowania i zaawansowania 
            inwestycji. 
           /Do dzisiaj nie jest  określony sposób finansowania. Inwestycja jest  duŜa, na 

       zrealizowanie  jej potrzeba byłoby około 120 mln. Trwają dalsze poszukiwania 
       inwestorów/ 

       7/ Podjęcie inicjatywy przez ZG ZW w zakresie pozyskania środków z Unii 
            Europejskiej na inwestycje 
            /Do tej sprawy został upowaŜniony  Przewodniczący Zarządu Związku Gmin        

       tj.Wójt Gminy Pątnów pan Grzegorz Smugowski./ 
 
      Chciałbym równieŜ poinformować, iŜ gmina Lututów podjęła uchwałę o 

przystąpieniu do Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej. Na najbliŜszym Zgromadzeniu 
zostanie przyjęta w szeregi Związku. Związek Gmin Ziemi Wieluńskiej nabiera 
znowu rozmachu, myślę Ŝe będzie działał z poŜytkiem dla wszystkich mieszkańców 

 
3. Następne posiedzenie Zarządu Związku Gmin odbyło się 2 lutego 2006r. 
    Porządek posiedzenia był następujący: 

1/ Otwarcie posiedzenia 
2/ Przyjęcie porządku obrad 
3/ Przyjęcie protokółu z ostatniego posiedzenia 
4/ Informacja z wykonania budŜetu ZG ZW za 2005 rok 
    (Nie ma Ŝadnych zagroŜeń w gospodarce finansowej, ani zaległości płacowych. 
     Gminy naleŜące do Związku wpłaciły naleŜne składki) 
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5/ Omówienie zmian do projektu budŜetu na 2006r 
    (zmiana dotyczy spłaty kredytu zaciągniętego na wykup budynku przy 
     ul.Kilińskiego) 
6/ Omówienie i zaakceptowanie listu intencyjnego w sprawie spółki Eko-Energia  
    (Jak wcześniej juŜ informowałem wszystkie wymogi formalno-prawnej dotyczące 

  budowy     zostały załatwione, a chodzi tylko o pozyskanie pieniędzy na 
  sfinansowanie inwestycji. Przygotowany został wstępny tekst listu. 
  Przewodniczący Zarządu Związku został     zobowiązany do uzgodnienia jego 
  treści z Prezesem  Spółki Eko-Energia p.Adamskim. Po    uzgodnieniu listu 
  zostanie on zamieszczony na stronie internetowej Związku, przesłany do    Radia i 
  innych  instytucji i jednostek) 

     7/ Udzielenie pełnomocnictwa do reprezentowania właścicieli w spółkach z udziałem 
         ZG ZW. 
         (Do reprezentowania został upowaŜniony Przewodniczący Zarządu. Są 2 takie  
          spółki tj.spółka LUMEN zajmująca się oświetleniem i spółka TZG zajmująca się 
          telefonizacją) 
 
4. 12 i 16 lutego 2006 byłem w Sądzie karnym. Sprawa toczy się nadal w I instancji. 
 
5. W Krzyworzece wyniknęła  sprawa nielegalnego składowiska odpadów. W związku z 
     tym 13 i 20 stycznia br byłem z inspektorem Kikiem na Powiatowym Zarządzie 
     Kryzysowym. 

  (JeŜeli chodzi o moją osobę, to narady te nic nie wniosły. Nikt nie pomógł mi w tej 
     sprawie, a moŜna było. 
     Zgodnie z art.34 ustawy o odpadach do Gminy naleŜy zlikwidowanie nielegalnego 

składowiska odpadów. W związku z tym zostało wszczęte postępowanie. Odbyłem 
teŜ   rozmowę w prokuraturze. Chcemy  się posiłkować materiałami, które zdobyła 
prokuratura. Do tej pory nie otrzymaliśmy  wyników badań. Po ich otrzymaniu 
będziemy wiedzieli jakie są to odpady i będziemy mogli je odpowiednio 
zakwalifikować i wydać decyzję na tą firmę, która dopuściła się składowania 
nielegalnych odpadów. Pan prokurator powiedział, Ŝe osoba, która   dopuściła się tego 
procederu próbuje się poprzez prawnika skontaktować. Powiedział teŜ, Ŝe nam 
pomoŜe w tej sprawie, tj. w przeprowadzeniu wizji w  terenie, gdyŜ my nie moŜemy 
wejść na czyjąś posesję. Zobaczymy jakie są rozmiary   zanieczyszczenia i jakie 
zgromadzone odpady. Ponadto prokurator wyraził wolę, Ŝe w    przypadku ujawnienia  
i zobowiązaniu się  przez sprawcę do szybkiego uprzątnięcia i  zneutralizowania 
odpadów nie będzie zastosowany areszt. 

      Jest dobra wola prokuratora prowadzącego i nadzorującego sprawę. Sprawę prowadzi 
policja z Wieruszowa. 

 
6. 17 lutego 2006 r o godz.10.oo odbyło się posiedzenie Rady Powiatu, na którym 

głównie przewijał się temat obwodnicy, która przebiegałaby przez gminę CzarnoŜyły, 
Wieluń i dochodziłaby do gminy Biała od strony Osjakowa. Długość  jej wynosiłaby 
13,1 km. Dyskusji  było duŜo. W posiedzeniu wzięło udział  3 posłów z naszego 
terenu, władze Generalnej i Wojewódzkiej Dyrekcji Dróg. 

      Chcę powiedzieć iŜ moje odczucie  z tej sesji jest nie najlepsze, tematem zajmuje się 
Rada Powiatu, ściągnięte zostały róŜne władze i tylko 13 km drogi zostanie  
wybudowane. JeŜeli w takim tempie będziemy budować drogi, to gdzie my  jesteśmy. 
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     W posiedzeniu wzięli udział rolnicy, z którymi nikt nie rozmawiał gdzie ma biegnąć 
obwodnica. Rolnicy widzą tylko, Ŝe geodeci chodzą po polach i mierzą. Nie wiedzą 
jak mają się zachować. Wiadomo, Ŝe pole trzeba obsiewać albo jesienią albo wiosną.  

      Pozwoliłem sobie poprosić o wyciąg z protokółu sesji Rady Powiatu dotyczący 3 
punktów tj: 

      Pkt.7.Informacja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrat Oddział w Łodzi o 
stanie zaawansowania budowy obwodnicy północnej Wielunia 

      Pkt.8.Informacja o planowanych modernizacjach i remontach dróg 
krajowych przebiegających na terenie powiatu wieluńskiego w latach 2006-2008 

      Pkt.9.Informacja o planowanych modernizacjach i remontach dróg wojewódzkich 
przebiegających na terenie powiatu wieluńskiego w latach 2006-2008. 

 
      Materiały składam do protokółu. Jeśli ktoś jest zainteresowany to moŜe się zapoznać. 
       /wyciąg z protokółu  z sesji Rady Powiatu w Wieluniu Nr XLI z dnia 17 stycznia 

2006r stanowi załącznik Nr 1/  
 
7. 26 stycznia 2006r byłem na urlopie wypoczynkowym. 
 
8. 27 stycznia o godz.10.oo w Komendzie Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej 
     odbyła się roczna narada 
     Komendant Powiatowy przedstawił swoje osiągnięcia i niedociągnięcia oraz 
     problemy. Myślę, Ŝe w straŜach jest nie najgorzej. Na naradę poproszeni byli takŜe 
     komendanci gminni. Dla przypomnienia podam, Ŝe w naszej gminie jest 6 jednostek 
     OSP, w tym 2 jednostki w systemie krajowym ratownictwa tj. Mokrsko i OŜarów.  

Materiały dotyczące działalności  Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej  
 na rok 2005 składam do protokółu. Zainteresowani mogą się zapoznać. 
/Informacja z działalności Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej w 
Wieluniu stanowi załącznik Nr 2/ 

 
9. 30 stycznia 2006r w gminie Dobieszków w Strykowie odbył się Regionalny Kongres     
     gmin województwa. 
    Otwarcia kongresu dokonał Jerzy Kabat - Wójt Gminy Lipie. 
    W kongresie uczestniczyli: 
    - Przewodniczący Gmin Wiejskich RP  Mariusz Poznański,       
    - wójtowie, burmistrzowie, którzy przedstawiali swoje problemy.  
       Dyskusje zdominowały   problemy związane z finansowaniem oświaty. 
    - posłowie z naszego terenu p.Kiedos i  p.Ostrowski.  
    - poseł Waldemar Pawlak, który jest Przewodniczącym komisji sejmowej ds. 
       Samorządu. 
    - Prezes Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pan 
       Berek, który pokrótce przedstawił jakie są moŜliwości i kryteria pozyskiwania 
       poŜyczek i dotacji.  
    - przedstawiciel Towarzystwa Wzajemnego Ubezpieczenia. 
       Towarzystwo to funkcjonuje juŜ w Łodzi. Być moŜe zastanowić się musimy, czy nie 
       zmienić ubezpieczyciela i czy nie byłoby to z korzyścią dla nas. W stosownym         
       czasie wspólnie się zastanowimy czy nie skorzystać z tego Towarzystwa. 
        Ubezpieczeń. 
    - Prezes Zamówień Publicznych P.Czajkowski, który omawiał projekt  nowej ustawy o 
       zamówieniach publicznych. 
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   Jednym z punktów  obrad było „Przyjęcie stanowisk” do podnoszonych spraw. Były 
   podejmowane uchwały, które zostaną przekazane do naszego parlamentu. 
 W porządku obrad naszej sesji jest propozycja przystąpienia  Gminy Mokrsko do 

Stowarzyszenia Związku Gmin Wiejskich RP. Chcę powiedzieć, Ŝe Związek Gmin 
Wiejskich przyczynił się do tego, Ŝe gminy wiejskie otrzymały więcej środków na 
oświatę, zastosowano inny algorytm liczenia.  Jak  Ŝycie wskazuje „duŜy” zawsze moŜe 
więcej, dlatego jest prośba aby powaŜnie podejść do uchwały o przystąpieniu do 
Związku Gmin Wiejskich. Na pewno nie będzie  obciąŜać to w sposób znaczący 
naszego budŜetu, a korzyści ogólne na pewno będą dla gmin wiejskich. 

 
 10. 31 stycznia 2006r o godz.16.oo odbyło się posiedzenie wszystkich komisji Rady. 
      Głównie porządek koncentrował się na ustaleniu planu pracy Rady Gminy i Komisji. 
 
11.Rozpoczęły się zebrania sprawozdawczo-wyborcze w OSP, na których Zarządy 
     składają sprawozdania ze swojej 5-letniej działalności. Zarząd otrzymuje absolutorium 
     lub nie. Następnie są wybierane nowe władze. Zarządy liczą od 7 do 9 osób. 
     4 lutego 2006 roku odbyło się zebranie w Słupsku, a 12 lutego br w Mokrsku  
     i  18 lutego w OŜarowie. 
 
12. 17 lutego 2006r odbyło się posiedzenie wszystkich komisji. Komisje koncentrowały 
       swoją pracę na zapoznaniu się z materiałami na sesję i wypracowaniu opinii. 
 
13. 20 lutego 2006r rozpoczęły się zebrania wiejskie. Odbyło się zebranie na Brzezinach, 
      które przebiegało w spokojnej atmosferze. śyczyłbym sobie aby wszystkie zebrania 
     takie były. 
 
Dziękuje za uwagę. Być moŜe jeszcze coś przeoczyłem, bo wiele w tym okresie się 
działo. JeŜeli będą pytania postaram się odpowiedzieć. 
 
 
Radny Kieler – czy są sprecyzowane inwestycje, o które będzie się ubiegać Zarząd  
Związku Gmin? 
Wójt Gminy – W tej chwili nie. Na posiedzeniu Związku  do zbadania tematu został 
upowaŜniony Przewodniczący Zarządu. Ma wybrać firmę, która zajmuje się tymi 
sprawami profesjonalnie. Na dzień dzisiejszy informacji takiej nie mam. Myślę, Ŝe w 
najbliŜszym czasie będę ją miał. 
Radna Grześlak -  Przyznam się, Ŝe nie mam umowy na kosze. Do tej pory wywoziłam 
śmieci na wysypisko we własnym zakresie. Wiadomo, Ŝe docelowo wysypisko będzie 
zamykane. W związku tym czy jest konieczność zawarcia umowy na kosze, czy teŜ 
zwaŜywszy, iŜ pan Wójt rozwaŜa moŜliwość zmiany firmy moŜna w późniejszym 
terminie zawrzeć umowę. 
Wójt Gminy – RozwaŜamy moŜliwość zmiany firmy. Osobiście jako mieszkaniec jestem 
niezadowolony z pracy tej firmy.  MoŜna spokojnie zaczekać z zawarciem umowy. Na 
pewno sprawa musi wyjaśnić się w marcu, poniewaŜ te umowy, które są, trzeba 
wypowiedzieć na 3 m-ce wcześniej. Nie będzie to tylko moja decyzja. Zanim ją podejmę 
uzgodnię  z sołtysami i radnymi. 
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P u n k t  6 
 

Uchwalenie planu pracy Rady Gminy 
 oraz zatwierdzenie planów pracy Komisji na 2006 rok 

 
Przewodniczący Rady Marek Mielczarek – przestawił projekt planu pracy Rady Gminy 
na 2006r. 
Radny Leszek Owczarak Przewodniczący Komisji - przedstawił projekt planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2006r. 
Radny Majtyka Grzegorz , Z-ca Przewodniczącego Komisji – przedstawił projekt planu 
pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i 
Ochrony Środowiska na 2006 rok 
Radna Halina Sroka -, przewodnicząca Komisji – przedstawiła projekt planu pracy 
Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego na 
2006r 
 
Następnie Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy do przedstawionych projektów 
planów pracy Rady i Komisji są uwagi. 
PoniewaŜ uwag nie było Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu 
uchwały./Zał.Nr 3/ 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXIV/145/06 w sprawie 
uchwalenia planu pracy Rady Gminy oraz zatwierdzenia planów pracy Komisji na 
2006 rok 
 
 

P u n k t   7 
 

Informacja na temat bieŜącej pracy nad projektem budŜetu gminy na 2006r 
 
 

Głos zabrała pani Skarbnik Gminy 
Na wstępie pani Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi 
Zespół Zamiejscowy w Sieradzu odnośnie złoŜonego projektu budŜetu gminy na 2006r, n 
/ kseroUchwały RIO Nr IV/2/2006 z dnia 2 stycznia 2006r stanowi załącznik do 
protokółu, zał.Nr 4/ 
Wójt Gminy -  szerzej na temat   wprowadzenia przez gminę  opłat za przyłączenie do 
sieci wodociągowej będzie w punkcie 11d porządku obrad. 
Chcę tylko powiedzieć, Ŝe zrobiłem to celowo i z rozmysłem. Pracuję  ileś lat w gminie i 
spotkałem się z róŜnymi opiniami. Wiem ile napracowały się Społeczne Komitety. 
Członkowie Komitetu chodzili i przekonywali mieszkańców aby wpłacali odpowiednie 
kwoty na budowę wodociągu i  podłączali się do sieci. 
Wiedziałem o tym, Ŝe nie wolno pobierać pieniędzy, ale chciałem mieć dokument. Mam 
teraz  potwierdzenie RIO i Wojewody.  
 Chciałem by Rada i sołtysi zostali  o tym poinformowani, gdy ktoś później będzie pisał, 
Ŝe coś zrobiłem, nie tak. 
Jest to przykład, Ŝe samorząd gminy moŜe coraz mniej. Mamy coraz bardziej związane 
ręce. Jak juŜ na wstępie powiedziałem sprawy szczegółowo wyjaśnimy w punkcie 11d. 
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Radny Majtyka -  sprawdzić naleŜy równieŜ jak wygląda sprawa przyłączeń do 
kanalizacji ściekowej. Czy mieszkańcy mają sami się podłączać i na własny koszt. 
Słyszałem informację, Ŝe podłączenie powinno być na koszt gminy.. 
Wójt Gminy -  wszystko moŜna zrobić na koszt Gminy, ale muszą być środki. Społeczny 
Komitet moŜe zrobić wiele, przyjmuje pewne kryteria działania np.jak jest w Skomlinie 
czy CzarnoŜyłach  gdzie mieszkańcy wpłacają po 2 tys.zł na kanalizacje. Jest to  dobra 
wola  ludzi, którzy chcą by była budowana kanalizacja i  wpłacają określone kwoty. Na 
siłę nikogo jednak nie moŜna zmusić aby partycypował w kosztach budowy. 
Radna Grześlak – mam pytanie, czy Społeczny Komitet, który był powołany na początku 
budowy oczyszczalni jest rozwiązany? 
Wójt Gminy -  Nie wiem, czy jest protokół  z rozwiązania się Społecznego Komitetu. 
Wydaje mi się, Ŝe Komitet na papierze istnieje, tylko nie jest aktywny. 
Radna Grzeslak -  moŜe naleŜałoby go reaktywować gdyŜ inaczej końca budowy 
kanalizacji nie doczekamy się nigdy. 
Radny Majtyka  -  jeśli będziemy wywozić beczką za grosze ścieki od mieszkańców gdzie 
jest pobudowany kolektor, to się nigdy nie podłączą. 
Radna Grześlak -  mieszkańcy się nie podłączają poniewaŜ kolektor jest pobudowany w 
znacznej odległości od budynków  i koszt podłączenia się niektórych gospodarstw to 
kwota około 5-6 tys.zł. 
Radny Majtyka -  Urząd Gminy powinien współfinansować podłączenia jeŜeli tak 
kolektor został wybudowany. 
Przewodniczący Rady – jeŜeli przyjmiemy takie rozumowanie, to energetyka teŜ 
musiałaby za darmo podłączać zabudowania do sieci energetycznej. 
Radna Grześlak – gdyby były jakieś tanie kredyty to na pewno wiele gospodarstw 
podłączyłoby się do kanalizacji. 
Radny Majtyka –  UwaŜam, Ŝe kolektor mógł być połoŜony w innym miejscu, ale gmina 
po najmniejszej linii oporu poszła, nie trzeba było Ŝadnych uzgodnień i dlatego tak 
zostało zrobione. 
Wójt Gminy – kanalizacja była za mnie budowana dlatego wiem jak to było. Projektant 
dostał wolną rękę. Miał uzgodnić przebieg  kolektora z mieszkańcami i przynieść gotowe 
pozwolenie na budowę. Ktoś w ówczesnym czasie rozpuścił wśród mieszkańców  
wiadomość:  róbcie to dalej bo będzie wam śmierdzieć. Taka była opinia. 
Jeśli chodzi o kwestię podłączeń do kanalizacji, to odbywały się spotkania  mieszkańcami 
poniewaŜ była wówczas moŜliwość uzyskania środków z Agencji Restrukturyzacji i 
Modernizacji Rolnictwa na kanalizację, pod warunkiem udziału mieszkańców w 
finansowaniu inwestycji. Ten kto daje pieniądze wymaga i określa pewne kryteria.  
Chcieliśmy budować kanalizacje, ludzie jednak powiedzieli, Ŝe nie będą płacić. 
W związku z tym został wybudowany sam kolektor. Ludzie mieli się podłączać we 
własnym zakresie. Takie były ustalenia w ówczesnym czasie. 
Radna Grześlak –  uczestniczyłam w  takim spotkaniu, które odbyło się w sali OSP w 
Mokrsku. Była tylko garstka ludzi i zebranie zakończyło się niczym. 
Radny Majtyka –  w tym roku zgodnie z planem realizacji inwestycji wchodzi termin 
budowy oczyszczalni w OŜarowie. O czy mówiłem juŜ na komisji. 
Wójt Gminy – w takim razie trzeba zmienić plan albo proszę zgłosić wniosek  jak 
budować kanalizację i w jakiej kolejności.  
Radny Majtyka -  zgłaszam wniosek o wprowadzenie do budŜetu gminy na rok 2006  
budowę oczyszczalni ścieków w OŜarowie. 
Wójt Gminy – Ma pan prawo zgłosić wniosek. Jeśli Rada wniosek przyjmie to ja go 
wykonam. 
Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie wniosek radnego Majtyki.  
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Za wnioskiem głosowało 4 radnych, przeciw było 9 radnych, 1 radny wstrzymał się od 
głosu. 
Radny Kieler – mam pytanie odnośnie wykazu inwestycji gminnych realizowanych w 
2006r. Chodzi konkretnie o opracowanie dokumentacji drogi Chotów-Krzyworzeka-
OŜarów. Doszło do mnie, Ŝe jest ujęta inna droga niŜ myśmy uchwalali w latach 
poprzednich. Czy pan Wójt to potwierdza. Początkowo ta droga nazywała się Chotów-
Krzyworzeka-Brzeziny. Na komisji ustaliliśmy , Ŝe będzie realizowana droga 
Krzyworzeka krzyŜówka-Brzeziny-OŜarów. Czy jest to, ta sama droga czy inna. 
Wójt Gminy – zmiana nazwy drogi wyniknęła z przepisów. Numeracja i nazwy dróg 
zostały nam narzucone przez Urząd Marszałkowski. 
Był wymóg ustawowy aby do września  wykonać nową klasyfikacje dróg. 
W związku z tym są te nowe nazwy. Wydaje mi się, Ŝe sprawa była wyjaśniana na 
komisji. 
Radny Majtyka – na  komisji nie było mowy o zmianie klasyfikacji dróg. 
Wójt Gminy -  jeśli jest potrzeba wyjaśnienia jeszcze raz, to dotrzemy do dokumentów i 
przedstawimy sprawę jeszcze raz na komisji. Dokumentacja jest opracowywana na drogę 
gdzie jest zakład ELROB, łącznik i dalej droga Krzyworzeka OŜarów. 
Radny Kieler – zgadzam się, Ŝe przepisy pewne rzecz nam narzucają, ale do budŜetu nikt 
nam tej drogi nie pchał. Tam jest tylko 11 domów. Czy pan policzył ile domów jest na 
kolonii od cegielni w Krzyworzece w kierunku OŜarowa. Dalej jest Kolonia Rumpel 
gdzie jest ok.. 40 budynków,  kolonia Brzeziny. Cały OŜarów korzystać będzie z tej drogi. 
Mieszkańcy OŜarowa skracają sobie drogę o 4 km jadąc do pracy do Wielunia. 
Wójt Gminy – Do cegielni jest juŜ asfalt, trzeba tylko połączyć ten odcinek z 
projektowaną drogą. Rozwiązany będzie problem drogi jednych i drugich mieszkańców. 
Dlaczego projektowana droga jest mniej waŜna. Tam teŜ mieszkają ludzie, jest zakład 
prowadzący działalność gospodarczą. 
Radny Kieler  - jako radni staramy się robić tak aby było zadowolenie jak największej 
liczby mieszkańców. Na komisji Rolnictwa było powiedziane, Ŝe budujemy drogi tam, 
gdzie jest największe skupisko ludzi. 
Wójt Gminy -  Tak właśnie jest robione. 
Radny Kieler –   to nie jest tak, jest robione wręcz odwrotnie. 
Radny Majtyka – na Ŝadnej komisji Rolnictwa nie było mówione, Ŝe projektowana droga 
ma iść łącznikiem. Zawsze było, Ŝe ma być robiona droga od remizy w kierunku cegielni i 
dalej do OŜarowa. Ja się pierwszy raz dowiaduję, Ŝe ma być robiona inna droga. 
Radny Dudek – Przede wszystkim w budŜecie jest tylko wymieniona kwota 36 tys.zł, nie 
pisze, która droga ma być realizowana. W związku z tym, Ŝe jest moŜliwość pozyskania 
środków na projektowaną drogę, to naleŜy ją zrobić i zamknąć temat raz na zawsze. 
Nie moŜe być tak, aby co roku topić tyle pieniędzy w naprawę nawierzchni drogi, która 
prowadzi do zakładu produkcyjnego. 
Zgadzam się, Ŝe przy tej drodze jest 11 zabudowań. Chciałbym jednak zauwaŜyć, Ŝe 
wśród tych 11 gospodarstw jest 2 gospodarzy, którzy obrabiają więcej niŜ 15 ha i muszą 
jakoś dojechać. Do ich pól jest potrzebny dojazd tak samo jak do innych gospodarstw . 
Musimy rozstrzygnąć, która droga ma być realizowana.. Osobiście wiem, Ŝe ma być 
robiona droga, tylko nie wiem która. 
Radny Kieler -  Jestem równieŜ za tym,  aby tam  droga była naprawiana.  MoŜna  ja 
jednak zrobić z  środków budŜetowych bo jest krótki odcinek. Mam pewne uwagi jeśli 
chodzi o łącznik. Tam jeździ się tylko sprzętem cięŜkim. Po co kłaść tam asfalt. Czy pan 
Wójt chce przez to narobić złości na wsi i podzielić społeczeństwo. 
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Radni wiedzieli, Ŝe droga ma iść od krzyŜówki w Krzyworzece do OŜarowa. Bardzo jest 
mi przykro, Ŝe dowiaduję się o sprawie od geodetów, którzy chodzą po polach i mierzą, a 
nie od Urzędu Gminy. 
Radny Majtyka -  jeśli chodzi o klasyfikację dróg, to ja na komisji dowiadywałem się o 
drogę Morzykobyła-Ozarów-Słoniny, która jest w wykazie inwestycji. TeŜ nie 
wiedziałem, co to za droga. Pan Kierownik tłumaczył, Ŝe jest to przedłuŜenie inne drogi, 
która idzie od Morzykobyły przez OŜarów do Słonin. MoŜna by z tym polemizować, bo 
przedłuŜeniem drogi Morzykobyła-OŜarów jest droga OŜarów-Kowale.  W tym 
momencie jest to mało istotne, bo gdyby udało się pozyskać środki na drogę OŜarów 
Słoniny to tylko przyklasnąć.  
Tak jak powiedział radny Kieler, na Ŝadnej komisji nie było mówione, Ŝe asfalt ma być 
kładziony na drodze, która biegnie gdzieś przez pola.  Zawsze było, Ŝe drogi asfaltowe 
buduje się tam gdzie są budynki, gdzie mieszka najwięcej ludzi. 
Chciałbym się zapytać, czy na zmianę klasyfikacji dróg nie wymagana była uchwała 
Rady, czy tylko wystarczyła decyzja Wójta. 
Wójt Gminy -  Komisja jeśli nie jest zapoznana z nową klasyfikacją dróg to musi się 
zapoznać. JeŜeli jest taka potrzeba, proponuję ustalić posiedzenie komisji dla omówienia 
tematu. Są dokumenty, są przepisy, które regulują sprawy nowej  klasyfikacji dróg. Ja 
jakiś ukrytych interesów  nie nam. 
UwaŜałem , Ŝe przedstawiona koncepcja budowy drogi w Krzyworzece jest słuszna. Na 
odcinku od krzyŜówki do cegielni jest juŜ asfalt. Wystarczy tylko połączyć obie drogi. 
Byłoby to z poŜytkiem dla wszystkich mieszkańców, dla całego społeczeństwa. Taka 
sama dyskusja była gdy robiliśmy drogę Krzyworzeka,Krajków,GóraleChotów. Droga teŜ 
idzie przez pola. Nie moŜna robić tak, aby jedni mieszkańcy byli odcięci od świata, a 
drudzy mieli wszelkie wygody. Na pewno jest moŜliwość wykonania jednej i drugiej 
drogi. Będzie to z korzyścią dla całej miejscowości.. UwaŜam, Ŝe raz trzeba zrobić drogę 
porządnie, skończyć z łataniem i zacząć budować kolejną  drogę. 
Proponuję na komisji na spokojnie przeanalizować, przedyskutować, omówić, wyjaśnić 
jeszcze raz sprawę i zapoznać z przepisami. Widzę potrzebę aby komisja się spotkała . 
Radny KsiąŜek – W wykazie jest droga Wichernik-Słupsko-Wieluń. Czy jest to ta sama 
droga, która była zgłaszana wcześniej. 
Wójt Gminy -  Jest to ta sama droga. Nowa klasyfikacja dróg wprowadziła zamieszanie. 
Nie ja sobie ją wymyśliłem. Otrzymaliśmy uchwałę z Urzędu Marszałkowskiego i 
musieliśmy się do niej dostosować.  
Podobnie  jest z wysypiskiem. Idą nowe przepisy i my się musimy do nich dostosować. 
Podam jeszcze inny przykład. Dawniej kaŜdy rolnik mógł sobie siać, uprawiać jak chciał. 
Mógł zaorać łąkę kiedy chciał. W tej chwili Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji 
wprowadziła  ścisłą ewidencję produkcji i określiła pewne zasady. 
Przewodniczący Rady – proszę radnego Majtykę o konkretne sprecyzowanie wniosku i 
następnie jego przegłosowanie. 
Radny Majtyka -   wprowadzenie do budŜetu gminy na rok 2006 opracowania 
dokumentacji na oczyszczalnię ścieków w OŜarowie.  
 
Za wnioskiem radnego Majtyki głosowało 4 radnych, przeciw było 9 radnych,, 1 
radny wstrzymał się od głosu. 
 
Radny Kieler – chciałem zabrać jeszcze głos w sprawie wniosku zgłoszonego przez 
radnego Majtyke. Wydaje mi się, Ŝe nie ma sensu zaczynać nowej inwestycji, jeŜeli  
jeszcze w Mokrsku nie została zakończona. Za naszej kadencji na pewno nie zostanie 
zakończona ale moŜe przyszła Rada.  
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Wydaje mi się, Ŝe  oczyszczalnie to tylko okres czasu a będziemy zmuszeni do ich 
budowy. Szkoda, Ŝe Komitet Społeczny  zaprzestał swojej działalności. 
Radna Maras – chciałem wystąpić z wnioskiem w sprawie opracowania dokumentacji na 
drogę w Krzyworzece w stronę Turowa. MoŜe nie w tym roku, ale w najbliŜszym czasie. 
MoŜe udałoby się połoŜyć nawierzchnię asfaltową ze środków budŜetu gminy jak to 
zrobiono w Mokrsku na osiedlu. 
Radny Dudek – proponowałbym aby zebrała się Komisja Rolnictwa czy poszczególne 
komisje Rady i opracowały program strategiczny asfaltowania dróg na terenie gminy  
zgodnie z moŜliwościami finansowymi gminy i pozyskanymi środkami. Wprowadzimy 
ileś km dróg do asfaltowania w jednym roku i  tego nie wykonamy.  W jakiej kolejności 
byłyby asfaltowane drogi w gminie ustaliłaby Rada. 
Radna Sroka –  program strategiczny asfaltowania dróg moŜe być zrobiony. Wiadomo 
jednak, Ŝe nie jesteśmy w stanie zrobić wszystkich dróg w gminie i oczyszczalni. Trzeba 
się zastanowić co kończyć i co następnie zaczynać. UwaŜam, Ŝe trzeba skończyć jedno 
zadanie i zaczynać dopiero drugie. Faktycznie budowa kanalizacji w Mokrsku ciągnie się 
juŜ długo. KaŜdy z radnych ma swoje roszczeniowe propozycje i chciałby się z obietnic 
wywiązać.. Trzeba spojrzeć całościowo na gminę, co jest najwaŜniejsze, bo inaczej w 
dalszym ciągu Krzyworzeka nie będzie miała wywoŜonych nieczystości, bo nie ma 
podłączeń w Mokrsku. MoŜe naleŜałoby się wstrzymać z jakimiś inwestycjami, skończyć 
jedno zadanie i brać się za następne. RozwaŜyć co jest najwaŜniejsze, jeśli drogi, robić 
drogi a jeśli kanalizacja to budować kanalizację. 
Radny Kieler – chciałem odnieść się do wypowiedzi radnego Dudka. Ja i radny Majtyka 
w swoich  wcześniejszych wypowiedziach mówiliśmy, Ŝeby z naszych inwestycji 
skorzystała jak największa liczba mieszkańców. Tak było na naszej komisji, przedstawiał 
to nieobecny radny Gruszka.  Chciałem  przeprosić za swoje zachowanie, być moŜe zbyt 
ostro powiedziałem. Byłem trochę zbulwersowany tym, Ŝe dowiaduję się od osób z 
zewnątrz , od mieszkańców, Ŝe ma być robiona inna droga niŜ było ustalona. Tłumaczę 
im, Ŝe to jest nieprawda, Ŝe są w  błędzie. Okazało się, Ŝe nie ja a mieszkańcy mieli rację. 
Mam jeszcze jedno pytanie, a mianowicie: zakup pompy Sarlin był  juŜ w budŜecie w 
roku ubiegłym. Czy pompa nie została zakupiona, czy teŜ jest to nowy zakup. 
Pani Skarbnik – jest to nowy zakup. 
Radny Kieler – czy w budŜecie przewidziane są środki na remont szkoły w Krzyworzece? 
Przewodniczący Rady – Na komisjach były przedstawiane 3 pisma pani Dyrektor w 
sprawie remontu budynku szkoły. 
Radny Kieler – rozumiem, Ŝe remont szkoły brany jest pod uwagę. 
Wójt Gminy – oczywiście, Ŝe tak. 
Radny Majtyka -  uchwalaliśmy rok temu wykaz dróg w gminie z numeracją. Na jakiej 
podstawie została zmieniona numeracja i klasyfikacja dróg przedstawionych w załączniku 
do  budŜetu „Wykaz inwestycji gminnych realizowanych w roku 2006 oraz wysokość 
nakładów „. Skąd wzięła się droga Chotów-Krzyworzeka-OŜarów. Poprzednio takiego 
numeru drogi nie było. Skąd ona się wzięła. Czy nie potrzebna była uchwała Rady Gminy 
na zmianę numeracji drogi?  Czy to sam pan Wójt podjął decyzję? 
Wójt Gminy -  W tej chwili nie jestem przygotowany aby szczegółowo wyjaśnić. Wiem, 
Ŝe otrzymaliśmy pismo z Urzędu Marszałkowskiego o zmianie numeracji dróg. 
Proponuję na komisje lub następne posiedzenie Rady poprosić pracownika, który sprawę 
wyjaśni. 
Radny Majtyka – mamy głosować nad projektem budŜetu, to powinniśmy dziś juŜ 
wiedzieć. 
Wójt Gminy – dzisiaj jeszcze nie uchwalamy budŜetu. ZdąŜymy jeszcze wszystko 
radnym wyjaśnić. 
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Radny Owczarek – proponuję temat dróg zamknąć. Przewodniczący Komisji Rolnictwa 
niech zwoła posiedzenie, sprawa zostanie przedstawiona, wszyscy zostaną 
poinformowani. 
Dodam jeszcze, Ŝe oprócz dróg mamy jeszcze budynki szkół i musimy o nie dbać. Do 
szkół chodzą dzieci z wszystkich miejscowości.  
Szanowni radni, budŜet mamy jeden. Pani Skarbnik go nie rozciągnie. MoŜemy zrobić 
tylko tyle, na ile starczy nam środków. Proponuję dyskusję juŜ zamknąć. 
Wójt Gminy – Zostały dzisiaj poruszone pewne kwestie odnośnie dróg i słusznie. Drogi 
to temat standardowy na zebraniach wiejskich. Wcale się nie dziwię mieszkańcom, Ŝe 
dopominają się o nie,  gdyŜ codzienne z nich korzystają. Sam wiem jak to jest mieć dobrą 
drogę a jej nie  mieć. Niektórzy ludzie mają szczęście mieszkać od wielu lat przy drodze 
asfaltowej, a niektórzy czekają  i nie wiadomo czy się doczekają.. Moje starania idą w 
kierunku, aby jak najwięcej dróg zrobić o nawierzchni bitumicznej. Zrobiliśmy 2 kawałki 
drogi o powierzchownym utwardzeniu tj.do szkoły w Komornikach i w OŜarowie. Na 
szczęście były to niewielkie odcinki, bowiem okazało się ta technologia się nie 
sprawdziła.  Dobrze, Ŝe były to tylko 2 drogi, gdyŜ miałem zakusy aby takich dróg zrobić 
więcej. Zdaję sobie sprawę, Ŝe drogi trzeba asfaltować i ze swej strony będę duŜy nacisk 
kładł  aby tak robić, czy to będzie ze środków budŜetowych czy teŜ pomocowych, których 
jest niewystarczająca ilość. 
Chciałem zwrócić uwagę, Ŝe do roku 2007 jeszcze na drogi dojazdowe, osiedlowe, do 
zabudowań jest moŜliwość płacenia 7% VAT-u. Udało się nam załatwić 7% VAT na 
kaŜdą inwestycję, które były robione  w Krzyworzece i w Mokrsku  na Osiedlu. MoŜna 
by powiedzieć, Ŝe mamy przy takich inwestycjach 15% dotacji. Trzeba korzystać z tych 
moŜliwości, choćby nawet mielibyśmy wziąć kredyt na drogę. Ludzie będą mieć dobre 
drogi a nam odpadną remonty, które teŜ kosztują i absorbują pewne środki i siły. 
JeŜeli chodzi o kwestię oczyszczania ścieków  dla całej gminy, to koncepcja była robiona 
w latach 95-96 i  jak to zrobić wiemy. Jeśli zajdzie konieczność to opracujemy nową 
koncepcję, gdyby technika tak się zmieniła, Ŝe trzeba byłoby w jakiś inny sposób 
budować. . Na pewno ta koncepcja która jest , jest nam pomocna. 
Jeśli chodzi o moją osobę równieŜ czuję pewien niedosyt związany z budową kanalizacji. 
Inwestycje związane z oczyszczaniem ścieków są bardzo kosztowne. JeŜeli wejdziemy w 
budowę kanalizacji i przyłączy to po prostu czegoś innego nie zrobimy. Wiem, Ŝe 
potrzeby w tym zakresie są, ale decyzja naleŜy do Rady. 

DuŜą uwagę zwracamy równieŜ na placówki oświatowe. Dbamy o przedszkola, 
szkoły. Wiadomo, Ŝe  musimy do nich dokładać i to powaŜne środki. JeŜeli nie zmieni się 
sposób finansowania oświaty , to środków na szkoły będzie coraz mniej. Subwencja 
oświatowa idzie za uczniem, a z roku na rok jest ich mniej. 

Ze swej strony nie spodziewam się jakiś rewolucyjnych decyzji, jest koniec 
kadencji. Planować zawsze moŜna, zawsze moŜna ustalać strategię działania, plany. 
Musimy być zawsze przygotowani do dalszych działań. 

Na ten rok planujemy do wykonania  ok.8 km dróg gminnych. Na pewno 
będziemy przygotowani gdyby pojawiły się nowe moŜliwości współfinansowania czy 
pozyskania dodatkowych środków. RóŜnie moŜe się jednak zdarzyć. Środków 
pomocowych jest coraz mniej. Kryteria teŜ są róŜnieŜ dziwaczne. Tworzymy masę 
dokumentów. Nasze wnioski często spotyka los „półkowników”. 
Temat dróg to temat gorący i waŜny dla mieszkańców. Inne sprawy teŜ są waŜne ale 
wiem jak było na zebraniach. Uczulałbym Radę aby w miarę moŜliwości jak pojawią się 
jakieś środki dodatkowe nie zapominać o drogach.  
Generalnie  jest tak samo  jak  w budŜecie państwa, jeŜeli brakuje pieniędzy to bierze się 
je z dróg. Dlatego drogi  mamy jakie mamy. 
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Podpisywałem dzisiaj umowę z przedsiębiorcą na dostawę paliwa i zapytałem się, ile na 
dzień dzisiejszy wynosi akcyza. Usłyszałem odpowiedź, Ŝe 45%. Wydając np.  w CPN  
100 zł, to faktycznie 33 zł kosztuje paliwo a 67% są to podatki. Gdy powstawał podatek 
akcyzowy na paliwo myślałem, Ŝe pójdzie na drogi,  takie bowiem były załoŜenia. 
Okazuje się, Ŝe tylko 18% jest  odpisu  z podatku akcyzowego, który idzie na drogi. Idzie 
on tylko na drogi krajowe, wojewódzkie i powiatowe. Gminy są znowu pozostawione 
same sobie. Nie otrzymujemy ani 1 grosika na drogi gminne, pomimo, Ŝe podatek 
akcyzowy płacimy wszyscy, nawet rolnik jeŜdŜąc po polu teŜ płaci akcyzę. 
Radny Kieler – przypuszczam,  Ŝe niedługo cięŜar utrzymania dróg powiatowych spadnie 
na gminę, gdyŜ  powiat nie będzie w stanie ich utrzymać. Między  Krzyworzeką a 
Wieluniem nie moŜna juŜ przejechać drogą. 
Wójt Gminy -  na temat dróg powiatowych nie będę się wypowiadał. 
 
Na tym dyskusję zakończono. Przewodniczący zaproponował przejście do następnego 
punktu porządku obrad. 
 
 
 
 

P u n k t  8 
 

Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli 
 

Głos zabrał Sekretarz Gminy. 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Goście. Ustawa Karta Nauczyciela 
obliguje nas corocznie do uchwalenia  regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół, 
przedszkoli i innych placówek oświatowych prowadzonych przez  Gminę Mokrsko. Taki 
regulamin był uchwalany w roku ubiegłym po konsultacjach z gronem dyrektorów i 
przedstawicielem  ZNP p.Szmigiel Teresą, która jest równieŜ obecna na sesji. 
W związku z tym, Ŝe regulamin był dopracowany w roku ubiegłym, praktycznie w tym 
roku nie uległ zmianie. W wyniku uzgodnień z dyrektorami szkół i przewodniczącą ZNP i 
Urzędem Gminy przestawiliśmy Wysokiej Radzie projekt regulaminu wynagradzania, 
zgodnie w wolą nauczycieli. Merytorycznie regulamin nie zmienił się jeśli chodzi o tekst. 
Propozycja zmian dotyczy wysokości stawek wymienionych w regulaminie. I tak: 
1. 
w § 6 ust. 1 nauczyciele zaproponowali wzrost stawek o 50 zł . Zgodnie  z ich propozycją: 
„Nauczyciele, którym powierzono stanowisko dyrektora lub inne stanowisko kierownicze 
przewidziane w statucie szkoły przysługuje dodatek funkcyjny w wysokości: 
1/ Dyrektorowi szkoły liczącej: do 50 uczniów  - 271 zł 
                                                 od 51 do 100 uczniów - 329 zł 
      od 101 do 150 uczniów - 360 zł 
    powyŜej 150 uczniów  - 385 zł 
2/Dyrektorowi przedszkola czynnego do 5 godzin dziennie- 155 zł 
3/Dyrektorowi przedszkola czynnego ponad 5 godzin dziennie – 232 zł. 
2. 
w § 7 ust.1 proponuje się wzrost o 5 zł i tak: 
„Nauczycielowi przysługuje dodatek funkcyjny w wysokości: 
1/ z tytułu pełnienia wychowawcy klasy 

a/ do 10 uczniów - 30 zł 
b/ od 11-20 uczniów – 35 zł 
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c/ powyŜej 20 uczniów – 40 zł 
2/z tytułu pełnienia funkcji opiekuna grupy w przedszkola i oddziałach przedszkolnych 
   przy szkole podstawowej: 

a/ do 20 uczniów  - 40 zł 
b/ powyŜej 20 uczniów – 45 zł 

3. 
Była jeszcze propozycja dyrektora Hulla o wykreślenie z regulaminu   § 8, 9 i 10. 
Twierdził on, Ŝe te paragrafy obejmują zapisy, które są w Karcie Nauczyciela. Okazało 
się jednak, Ŝe nie  do końca jest to prawdą i  pozostawiliśmy je w takim kształcie jak były. 
Do tej pory nie było po temu Ŝadnych przeciwwskazań. Regulamin był równieŜ 
sprawdzany b.dokładnie przez urząd nadzorczy, który nie wniósł  Ŝadnych uwag. 
4. 
Kolejne propozycje zmian dotyczą § 12 ust.2 
„Wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego, uzaleŜniona jest od liczby 
członków rodziny uprawnionego nauczyciela i wynosi miesięcznie: 
1/przy jednej osobie w rodzinie - 59 zł /wzrost o 10 zł/ 
2/ przy dwóch osobach w rodzinie - 86 zł/wzrost o 20 zł/ 
3/przy trzech osobach  w rodzinie - 112 zł /wzrost o 30 zł/ 
4/przy  czterech i więcej osobach w rodzinie - 139 zł /wzrost o 40 zł/ 
 
Pozostałe paragrafy regulaminu nie ulegają zmianie. 
Taki projekt regulaminu został uzgodniony wspólnie z nauczycielami i związkami 
zawodowymi. 
Chcę powiedzieć, Ŝe trwały intensywne prace dla ustalenia jak wpływają  zmiany 
regulaminu na budŜet gminy. Okazało się, Ŝe ustawa budŜetowa mówi o 1,5% wzrostu 
płac, a propozycje zmian regulaminu idą znacznie dalej.  
Nie chciałbym wypowiadać się za panią Skarbnik, która uwaŜam przedstawi to najlepiej.  
 
Pani Renata Nagła – Skarbnik Gminy 
Po przeprowadzonej analizie kwot zaplanowanych wynikających ze wzrostu płac o 1,5% 
oraz propozycji kwot wymienionych w regulaminie okazało się, ze największy wzrost jest 
na dodatku mieszkaniowym i tak: 
1/dodatki mieszkaniowe 
- gimnazjum  -  róŜnica w skali roku wynosi 4.800 zł plus pochodne 
- szkoły podstawowe  - wzrost w skali roku wynosi 14.760 zł plus pochodne 
- przedszkola  - wzrost w skali roku wynosi 3.574 zł plus pochodne 
W sumie daje  nam kwotę 23.134 zł netto, brutto 38.985 zł. 
 
2/ RóŜnica w dodatku funkcyjnym  za wychowawstwo w skali roku wynosi  
    5.679 zł, w tym: 
- szkoła Mokrsko  - 938 zł 
- szkoła OŜarów - 938 zł 
- szkoła Komorniki - 950 zł 
- szkoła Krzyworzeka - 856 zł 
- szkoła Chotów - 862 zł 
- Gimnazjum - 1135 zł 
Wysokość kwot jest uzaleŜniona od liczby oddziałów i ilości dzieci w klasach. 
 Chciałam równieŜ poinformować, Ŝe zgodnie z przepisami Kartą Nauczyciela 
 minimalne wynagrodzenie nauczyciela: 
- staŜysty  kształtuje się w wysokości - 1472,56 zł 
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- kontraktowego    - 1840,70 zł 
- mianowanego    - 2.576,98 zł 
- dyplomowanego    - 3.313,26 zł 
Są to wszystkie składniki wynagrodzenie bez dodatku wiejskiego i mieszkaniowego. 
W  sumie róŜnica  pomiędzy wynagrodzeniami jakie wynikają z minimalnych stawek 
zagwarantowanych ustawą a wynagrodzeniami po waloryzacji o 1,5% wynosi 31.974  zł, 
natomiast według regulaminu jest to kwota 37.653 zł. 
Planowane składniki wynagrodzenia w szkołach i gimnazjum w przeliczeniu na 
poszczególne stopnie awansu zawodowego kształtują się  następująco: 
- wg kwot ustalonych w regulaminie -  1.978.074 zł  
- wg waloryzacji o 1,5%  - 1.972.395 zł 
- wg ustawy Karta Nauczyciela - 1940.421 zł 
  
Oprócz tego  w niektórych placówkach  tj.: 
- szkoła Chotów,  nie zaplanowano środków na zakup węgla. Jest to kwota 9.600 zł 
- szkoła OŜarów, brakuje środków na zakup oleju. Jest to kwota 16 tys.zł. 
- przedszkole Komorniki, nie zaplanowano środków na nagrodę jubileuszową dla pani 
   kucharki  za 20 lat pracy. 
Przewodniczący Rady – proszę podać kwotę  jaka musimy dołoŜyć do oświaty. 
Pani Skarbnik – Jest to kwota 38.985 zł plus 9.600 zł – węgiel dla szkoły w Chotowie i 
plus 16 tys. zł -  olej do szkoły w OŜarowie. 
Radna Sroka – Komisje wcześniej juŜ podjęły opinię pozytywną w sprawie regulaminu. 
Aby wybrnąć z tego impasu, bo jest to powaŜna kwota dla budŜetu, dlatego proponuję 
aby wziąć ją z nadwyŜki budŜetowej. Innej moŜliwości nie widzę. Wszystkie zadania są 
waŜne, trudno jest, by inne zadanie ujęte w budŜecie nie zrealizować ze względu na 
nauczycieli. Gdybyśmy mieli te wyliczenia wcześniej przedstawione, decyzja nasza na 
pewno byłaby inna. Na pewno nie byłaby pozytywna, ale rozbieŜna w stosunku do 
zaproponowanych kwot. UwaŜam, Ŝe moja propozycja jest najbardziej racjonalnym 
wyjściem z tej sytuacji.  
Radna Grzęslak – znając sytuację roku ubiegłego wiemy, Ŝe była burzliwa dyskusja w 
tym temacie. Podzielam propozycję radnej Sroka. Na komisji podjęliśmy juŜ pozytywną 
opinię i trudno wycofywać się teraz. Nauczyciele mówią, Ŝe radni na koniec kadencji 
zrobili im prezent. 
Pani Teresa Szmigiel Prezes  ZO ZNP -  My naprawdę tak myśleliśmy po ostatniej 
komisji, na którą byliśmy zaproszeni. Byliśmy b.zadowoleni i mile zaskoczeni. Nie 
mieliśmy Ŝadnych uwag. 
Radna Sroka -  budŜet jest jeszcze nie uchwalony. Sprawy zmieniają się z dnia na 
dzień.Trudno było p.Skarbnik przewidzieć, Ŝe ta kwota się nie zamknie w budŜecie. 
Codzienne z ołówkiem w ręku liczy i zastanawia się co moŜna jeszcze wprowadzić do 
budŜetu , co wyrzucić, z czym się wstrzymać. Trzeba powiedzieć, Ŝe nauczyciele 
skorzystali, a radni wykazali dobra wolę i przychylili się do  ich propozycji.  
Pani Szmigiel Teresa  - jako Prezes Zarządu Oddziału ZNP w Mokrsku reprezentującego 
wszystkich nauczycieli pragnę podziękować w imieniu własnym i dyrektorów szkół, 
gimnazjum oraz przedszkoli za zaakceptowanie naszych propozycji  podwyŜek stawek 
dodatków przysługujących nauczycielom. Są one dla nas zadawalające i akceptujemy 
regulamin pozytywnie. 
Radna Halina Sroka – przedstawiła opinię zbiorczą Komisji/ zał.Nr 5/ 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z radnych ma w tym temacie 
jeszcze uwagi. 
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PoniewaŜ uwag nie było Przewodniczący poprosił o przedstawienie projektu 
uchwały./Zał.Nr 6/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXIV/146/06 w sprawie 
regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół, przedszkoli i placówek oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Mokrsko. 
 
 
 

 
P u n k t  9 

 
Uchwalenie rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

 
 

Głos zabrał Sekretarz Gminy 
Ustawa o poŜytku publicznym i wolontariacie nakłada na nas obowiązek opracowywania 
corocznie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. Taki program został 
opracowany i przekazany. 
Radny Majtyka -  sprawa była omawiana i dyskutowana na komisjach, proponuję nie 
odczytywać programu. 
Przewodniczący Rady  - wniosek poddał pod głosowanie. 
 
Za wnioskiem głosowali wszyscy radni jednogłośnie. 
 
Radny Kieler –pragnę podziękować w imieniu Gminnego Stowarzyszenia Ludowych 
Klubów Sportowych za pomoc, współpracę i wyrozumiałość ze strony p.Wójta i 
pracowników. 
Przewodniczący  Rady – poprosił o przedstawienie opinii zbiorczej Komisji. 
Radna Halina Sroka  - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego przestawiła opinie zbiorczą komisji /zał.nr 7/ 
 
PoniewaŜ nikt z radnych nie zgłosił Ŝadnych uwag, Przewodniczący poprosił  Komisję 
Uchwał i wniosków o przedstawienie projektu uchwały /zał.Nr 8/ 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXIV/147/06 w sprawie 
uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego. 
 

 
 

P u n k t  10 
 

Uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
Problemów Alkoholowych na 2006r 

 
 

Głos zabrał Sekretarz Gminy 
Panie Przewodniczący , w materiałach radni otrzymali Gminny Program Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2006r wraz z uchwałą. 
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Radny Kieler – poniewaŜ na komisjach program był omawiany, była szeroka dyskusja 
dlatego uwaŜam, Ŝe wystarczy poddać pod głosowanie tylko uchwałę. 
 
Wniosek radnego Kielera został przyjęty jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie zbiorczej opinii w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Radna Halina Sroka -  przedstawiła opinię zbiorcza w sprawie Gminnego programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2006 rok / zał.Nr 9/ 
Przewodniczący Rady  - poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie projektu 
uchwały / zał.Nr 10./ 
 
Rada Gminy Podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXIV/148/06 w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2006 rok. 

 
 

P u n k t   11 
 

Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a/ ograniczenia działalności SPZOZ w Wieluniu 
 
Głos zabrał Sekretarz Gminy. 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado! Szanowni Goście. 
Na ręce pana Przewodniczącego wpłynęły dokumenty związane z wyłączeniem Oddziału 
Skórno-Wenerologicznego ze struktur SP ZOZ w Wieluniu. Otrzymaliście szanowni 
radni uchwałę Rady Społecznej z dnia 12 stycznia 2006r w sprawie likwidacji Oddziału 
Skórrno-Wenerologicznego poprzez wyłączenie z SPZOZ w Wieluniu. 
Treść uchwały Sekretarz odczytał /zał.Nr 11/ 
W ślad za tym otrzymaliśmy projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ograniczenia 
działalności SPZOZ w Wieluniu. Treść uchwały Sekretarz odczytał /Zał.Nr 12/ 
W związku z tym zwrócono się do nas o opinię w tej sprawie. Najlepiej  jest opinię 
wyrazić w formie uchwały i taki projekt uchwały został radnym przedłoŜony. Projekt 
uchwały Sekretarz odczytał /zał.Nr 13/ 
 
PoniewaŜ na sesję przybył Z-ca Dyrektora SPZOZ w Wieluniu pan Maciej Górski, 
Przewodniczący Rady poprosił o zapoznanie radnych z sytuacją wieluńskiego szpitala. 
Pan Maciej Górski – Z-ca Dyrektora SPZOZ w Wieluniu. 
Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo. Sytuacja szpitala jest  taka, Ŝe 
oddział dermatologiczny jest oddziałem deficytowym i przynosi straty. Z drugiej strony 
po prostu nie ma lekarzy, którzy by mogli pracować na tym oddziale. Usługi tego 
oddziału nie zostały zakontraktowane na rok bieŜący. Likwidacja oddziału  nastąpi z 
końcem maja br, ale my lekarzy dermatologów nie mamy, poniewaŜ lekarze 
dermatolodzy z ZOZ-u odeszli. Na tym polega demokracja, Ŝe kaŜdy moŜe  pracować 
gdzie zechce i tam gdzie mu jest najlepiej. Sytuacja była taka, Ŝe panie, które pracowały 
na oddziale dermatologii zdecydowały się na załoŜenie własnej działalności i  
świadczenie usług medycznych w  niepublicznym zakładzie opieki zdrowotnej. 
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My występujemy o likwidację oddziału, ale pacjent, który wymaga opieki 
dermatologicznej nie zostaje  bez opieki medycznej w ramach składki  zdrowotnej, 
poniewaŜ gabinety mają podpisane umowy z NFZ. 
Ograniczona zostaje tylko część opieki związana z pobytem pacjenta na oddziale czyli 
opieka szpitalna. 
Znaczna część  pacjentów moŜe być leczona w innych oddziałach, niekoniecznie na 
dermatologii ogólnej ale w oddziale internistycznym lub kardiologicznym.  
 Z jednej strony likwidacja oddziału podyktowana jest względami finansowymi, do 
których jesteśmy zmuszeni poprzez ustawę o restrukturyzacji zakładów opieki zdrowotnej 
tzn. aby szpital wieluński pozostał nie moŜe się dalej zadłuŜać. Aby mógł dostać pomoc 
w postaci kredytów i poŜyczek musieliśmy przedstawić plan restrukturyzacji i wskazać te 
oddziały, które są deficytowe i które byśmy widzieli do likwidacji. Dotyczy to między 
innymi dermatologii. Odnośnie powierzchni, która pozostaje po tym oddziale, to nie jest 
tak, Ŝe pozostaje jakiś kawałek wyłączony i niezagospodarowany. W miejsce oddziału 
dermatologicznego ma działać oddział nefrologii czy oddział internistyczny zajmujący się 
chorobami nerek.  
Pacjenci  będą mieli poszerzoną opiekę internistyczną a personel średni medyczny 
/pielęgniarki/ będzie miał zapewnioną pracę.  
Z jednej strony jest ograniczenie działalności  SPZOZ-u, a z drugiej rozszerza się 
działalność. 
Oddział dermatologii jest waŜnym oddziałem dla osób, które mają tego typu schorzenia i 
potrzebują się leczyć Wiadomo pacjent chciałby się leczyć najbliŜej swego miejsca 
zamieszkania, ale z drugiej strony jest duŜo większe zapotrzebowanie na leczenie 
pacjentów internistycznych niŜ dermatologicznych. Poza tym choroby dermatologiczne, 
nie są to choroby, które  wymagają natychmiastowego przyjęcia do szpitala i leczenia, w 
przeciwieństwie do chorób internistycznych, jak zawał serca, gdzie karetka przywozi 
pacjenta i musi on być natychmiast przyjęty do leczenia. 
Jeśli ktoś ma owrzodzenia lub inne zmiany skórne, to jest to przykre dla pacjenta. Będzie 
on musiał teraz jechać do Bełchatowa czy Łodzi, bo tam są najbliŜsze oddziały 
dermatologiczne, nie spowoduje  to jednak zagroŜenia jego Ŝycia. 
Pacjent z zawałem serca czy jakimś złamaniem jeŜeli nie zostanie natychmiast przyjęty 
do szpitala,  na pewno spowoduje to pogorszenie stanu jego zdrowia. 
JeŜeli chodzi o oddziały podstawowe, to staramy się rozszerzać działalność szpitala, a 
ewentualne  ograniczenia  dotyczyły takich oddziałów jak laryngologia i teraz 
dermatologia. 
Wydaje mi się, Ŝe likwidacja oddziału dermatologicznego jest oczywista, poniewaŜ w tym 
oddziale i tak świadczeń nie miałby kto udzielać.  
To tyle wyjaśnień, jeśli będą jakieś pytania postaram się na nie odpowiedzieć.  
Radna Sroka – dlaczego pacjenci mają być kierowani do szpitala do Bełchatowa jeŜeli 
bliŜej jest szpital w Sieradzu. Czy w Sieradzu nie ma oddziału dermatologicznego. 
Pan Maciej Górski – Dyrektor SP ZOZ. W Sieradzu nie ma oddziału dermatologicznego i 
nigdy nie było. 
Radna Sroka – Czy w planie, który macie przewidywana jest jeszcze likwidacja jakiegoś 
oddziału. 
Pan Maciej Górski – Dyrektor SP ZOZ . Był przyjęty przez Radę Powiatu plan 
restrukturyzacyjny, związany z ustawą o restrukturyzacji zakładów opieki zdrowotnej, 
który jest obecnie realizowany. Likwidacja dermatologii jest następstwem uchwały o 
restrukturyzacji SP ZOZ w Wieluniu. Innych likwidacji oddziałów nie przewidujemy. 
PoniewaŜ idzie niŜ demograficzny w planie tym jest tylko zapis, Ŝe naleŜy przyjrzeć się 
jak będzie funkcjonował oddział chirurgii dziecięcej.  
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Mówiąc o tym, sygnalizuję tylko, Ŝe moŜe taka sytuacja nastąpić. Na pewno w tym roku 
oddział chirurgii dziecięcej będzie istniał. Usługi tego oddziału zostały zakontraktowane. 
Podejrzewam, Ŝe  następny rok jeśli chodzi o likwidację, teŜ nie wchodzi w grę. 
Padło pytanie, czy coś likwidujemy, to odpowiadam, Ŝe trochę zagroŜony jest oddział 
chirurgii dziecięcej. Nie mogę jednak powiedzieć , Ŝe będzie tak na 100 procent. 
Radny Walczak – jak będzie wyglądało technicznie przyjęcie pacjenta na oddział 
dermatologii w Bełchatowie. Podam przykład: idę do lekarza specjalisty, który kieruje 
mnie do szpitala, czy w mojej kompetencji jest jak ja sobie załatwię przyjęcie. Czy będę 
miał określony termin przyjęcia. 
Pan Maciej Górski – Dyrektor SP ZOZ.  Oczywiście, Ŝe tak. JeŜeli pacjent otrzymuje 
skierowanie , to zgłasza się do szpitala tam gdzie ten oddział jest. 
śycie niestety jest czasem brutalne. W duŜej mierze przyjęcie do szpitala zaleŜy od 
kompetencji lekarza kierującego. Niejednokrotnie sam schodzę do Izby Przyjęć i 
odmawiam przyjęcia do szpitala choćby dlatego, Ŝe skierowanie jest bezzasadne. 
Łatwiej jest nieraz lekarzowi z ośrodka powiedzieć pacjentowi, by jechał do szpitala, 
gdzie otrzyma pełną opiekę, odpychając  od siebie jakąkolwiek odpowiedzialność. 
Pacjent jest poinformowany, Ŝe leczenie w szpitalu jest niezbędne i konieczne dla niego. 
Po zgłoszeniu się do szpitala okazuje się, Ŝe wiele spraw moŜe być wykonane 
ambulatoryjnie,  moŜna było zlecić badania diagnostyczne w laboratorium , w rentgenie 
czy wykonać USG. 
Bez względu czy jest to szpital wieluński, sieradzki czy bełchatowski to nie zawsze 
skierowanie wystawione przez lekarza rodzinnego oznacza przyjęcie pacjenta do szpitala. 
Skierowanie musi być uzasadnione. Szpitale teŜ są kontrolowane przez NFZ. Nie jest tak,  
Ŝe jest skierowanie, jest przyjęcie i leczenie w szpitalu i wszyscy za to płacą. 
JeŜeli jest skierowanie i jest przyjęcie, które było nieodpowiednio udokumentowane i 
uzasadnione, to kontrolujący szpital  z NFZ  ma prawo zakwestionować przyjęcie. Muszą 
być pewne wskazania za, które powodują przyjęcie chorego do szpitala. 
Jeśli chodzi o drugą część pytania dotyczącą terminu przyjęcia do szpitala, to ustawowo 
sytuacja jest taka, Ŝe Minister Zdrowia podpisał rozporządzenie odnośnie kolejki dla osób 
oczekujących. Oznacza to, Ŝe jeŜeli pacjent nie jest pilny w sensie ratowania Ŝycia lub 
nagłego pogorszenia zdrowia ale wymaga leczenia szpitalnego to powinien mieć 
wyznaczony konkretny termin. Musi być zapisany na listę oczekujących z wyznaczonym 
terminem przyjęcia. 
Zdaję sobie sprawę, Ŝe jest to dla wszystkich niewygodne, zarówno dla pacjenta jak i 
lekarza. Sytuacja taka spowodowana jest brakiem środków finansowych na leczenie. 
Narodowy Fundusz Zdrowia ogranicza środki na leczenie zarówno szpitalne jak i w 
poradniach i stara się wymóc na jednostkach, które podpisały kontrakt aby go 
przestrzegały. JeŜeli szpital przyjmie więcej pacjentów niŜ jest zakontraktowane to NFZ 
za nich nie zapłaci. 
Radny Walczak -  pacjent   zostaje skierowany przez lekarza dermatologa w Wieluniu, 
jedzie do szpitala w Bełchatowie i nie zostaje przyjęty. Jak lekarz w Bełchatowie moŜe 
orzec, Ŝe stan pacjenta jest na tyle dobry, Ŝe nie potrzebuje leczenia szpitalnego. 
Wydaje mi się, Ŝe aby orzec, powinien być on przyjęty i mieć zrobione odpowiednie 
badanie. Jak te sprawy będą rozwiązane. 
Pan Maciej Górski Dyrektor SP ZOZ. – Pacjent nie musi być przyjęty do szpitala. Musi 
być zbadany przez lekarza. Z tego co pan radny mówi, niepotrzebny jest lekarz w poradni. 
JeŜeli lekarz daje skierowanie do szpitala bez Ŝadnych badań, to rodzi się pytanie, po co 
są poradnie. 
Aby pacjentowi odmówić przyjęcia trzeba mieć merytoryczne uzasadnienie odmowy. Tak 
samo aby pacjenta przyjąć muszą być podstawy do przyjęcia. 
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JeŜeli chodzi o dermatologię, to z mojego punktu widzenia dość łatwo jest ocenić, czy 
pacjenta naleŜy przyjąć do szpitala  czy nie. Choroby dermatologiczne są to choroby 
przewlekłe, trwające wiele tygodni, często wiele lat, a nawet całe Ŝycie. Naprawdę lekarz 
leczący ambulatoryjnie w poradni ma czas zrobić badania, ma czas aby uzasadnić 
przyjęcie. Inna sytuacja jest gdy pacjent np. wpada pod samochód, czy traci przytomność 
bo ma wylew. 
Chcę powiedzieć, Ŝe 90% pacjentów leczonych w oddziale dermatologii w naszym 
szpitalu mogło być leczonych na innych oddziałach. Zdaję sobie sprawę, Ŝe jest to dla nas 
wszystkich niewygodne jeŜeli likwidujemy oddział na miejscu.  Nie wygodne jest dla 
pacjenta, który miał  kilka kilometrów aby dojechać do szpitala do Wielunia, a teraz 
będzie musiał dojechać do Bełchatowa czy Łodzi. Podobnie niewygodne jest dla 
członków  jego rodziny, która chciałaby odwiedzić go w szpitalu. 
Nie mieliśmy oddziału rehabilitacji i nefrologii, a teraz te oddziały juŜ są. Dawniej 
najbliŜszy oddział rehabilitacji był w Sieradzu, obecnie jest u nas na miejscu. Zawsze jest 
coś za coś. Szpital jest nie z gumy. JeŜeli coś się tworzy, to coś się likwiduje. 
Radna Sroka – jak wygląda sytuacja finansowa naszego wieluńskiego szpitala? 
Pan Maciej Górski Dyrektor SP ZOZ – Ogólnie  mówiąc nie jest dobrze. Jest trochę 
lepiej, poniewaŜ weszliśmy w ustawę o restrukturyzacji zadłuŜenia. Dostaliśmy poŜyczkę 
z Banku Gospodarstwa Krajowego oraz kredyt komercyjny na spłatę części zadłuŜenia. 
Rozwiązane zostało zadłuŜenie wobec załogi z tytułu ustawy „203”. W większości 
rozwiązany jest problem ZUS oraz w duŜej części wobec dostawców komercyjnych 
tzn.część zadłuŜenia jest spłacona lub są podpisane ugody na spłatę zadłuŜenia.  
Był przyjęty przez powiat plan restrukturyzacyjny, który jest obecnie realizowany. 
Zaplanowaliśmy wzrost przychodów z kontraktów o 8,4%, podpisaliśmy ugody z 
wierzycielami. Na ten moment jest bezpieczniej niŜ było. Sytuacja jest zdecydowanie 
lepsza ale nadal trudna. Dopóki dług nie zostanie spłacony to zawsze zadłuŜenie 
pozostaje. Jest ono korzystniejsze niŜ było, gdyŜ nie płacimy odsetek karnych.  Zeszliśmy 
ponad 1 mln z odsetek. DuŜo firm podpisując z nami umowy zdecydowało się na redukcję 
odsetek albo całkowite ich umorzenie. Odsetki z kredytów i poŜyczek są duŜo niŜsze niŜ 
odsetki karne. Obsługa tego kredytu jest duŜo tańsza niŜ obsługa poprzez odsetki karne, z 
wyrokiem sądowym lub przez komornika sądowego. 
Sytuacja jest lepsza niŜ rok temu ale nie idealna. 
Radna Grześlak – Są róŜne opinie jeśli chodzi o wzywanie pogotowia. Czy  w 
nieuzasadnionych wezwaniach, koszty przyjazdu karetki pokrywa pacjent? Wiadomo, Ŝe 
w ocenie pacjenta wezwanie jest zawsze uzasadnione. 
Pan Maciej Górski Dyrektor ZOZ – W ocenie pacjenta jest wszystko uzasadnione. Ja bym 
powiedział, Ŝe w 50% wezwania są nieuzasadnione. Nie mówię tego w ocenie POZ-tu, 
ale całego powiatu. Nieraz spotykamy się z taką sytuacją: lekarz w POZ pracuje do 
godz.18.oo i próbuje wytłumaczyć pacjentowi aby dzwonił na pogotowie. Wielokrotnie 
jest tak, Ŝe nie robi się badań tylko karze wzywać karetkę, mimo  Ŝe stan pacjenta w 
Ŝaden sposób nie uzasadnia hospitalizowania. Nie mówię o ośrodkach jak Mokrsko gdzie 
mamy podpisaną umowę na obsługę nocy i świątecznej pomocy lekarskiej. Jest to nic 
innego jak dawna wizyta domowa  po godzinie pracy ośrodka zdrowia. 
My mamy z NFZ zakontraktowana karetkę „R” reanimacyjna dla pacjentów, którzy np. są 
nieprzytomni i wypadkową czyli urazową. Dotyczy to wypadków które wymagają 
interwencji. 
Zdarzają się przypadki, Ŝe wzywa się karetkę  wypadkową do pacjenta, który jest 
nieprzytomny, bo się zachlał i uderzył w głowę upadając. 
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Chcę równieŜ powiedzieć, Ŝe w powiecie wieluńskim 90% gospodarstw domowych ma 
samochody i naprawdę moŜna chorego przywieźć do szpitala, zamiast wzywać karetkę. 
Jest to nawet szybciej. Nie mówię aby nie wzywać karetki jeŜeli jest zagroŜenie Ŝycia. 
W najbliŜszym czasie ma wejść w Ŝycie ustawa o ratownictwie medycznym. Skończy się 
sytuacja , Ŝe przyjeŜdŜa lekarz, bada chorego i wypisuje receptę. Ratownicy jeŜeli 
przyjadą nie wystawią recepty, bo nie mają takich uprawnień. 
W tej chwili my wysyłamy karetkę zawsze jeŜeli dyspozytorka usłyszy, Ŝe pacjent jest 
nieprzytomny, nie moŜe się ruszyć, jest wypadek drogowy lub w gospodarstwie. 
Odpowiadając na pytania, czy moŜemy obciąŜyć kosztami za nieuzasadnione wezwanie. 
Teoretycznie moŜemy obciąŜyć, ale nie obciąŜamy, bo nam się nie opłaci. DuŜo kłopotów 
jest ze ściągnięciem naleŜności. Nie mówię o osobach, które nie są ubezpieczone. 
Pacjentowi, który jest nie ubezpieczony, niezaleŜnie czy jest to ośrodek zdrowia, szpital  
pomoc lekarska się naleŜy, ale musi za nią zapłacić. 
Radny Dudek – W związku z uzasadnieniem do uchwały, które mam przed sobą gdzie 
pisze się: „pacjenci leczeni w ośrodku Skórno-Wenerologicznym w przewaŜającej części 
będą mogli być hospitalizowani w Oddziale Chirurgii Ogólnej, Oddziale Internistycznym 
o profilu Ogólnym i Internistycznym o profilu Kardiologicznym naszego szpitala, 
pozostali pacjenci będą hospitalizowani w Szpitalu Wojewódzkim  im.Jana Pawła II w 
Bełchatowie”.  
Czy w związku z tym NFZ zabezpieczył środki dla tych pacjentów, którzy mogą być tam 
hospitalizowani. Czy został zwiększony kontrakt dla szpitala w  Bełchatowie związku z 
tym, Ŝe będą  kierowani  pacjenci z naszego powiatu. Czy nie będzie tak, Ŝe nasi pacjenci 
będą czekać w kolejce. Na pewno dla naszego społeczeństwa likwidacja oddziału 
dermatologicznego jest nie na rękę, ale z punktu ekonomicznego wynika, Ŝe naleŜałoby 
ten oddział zlikwidować. 
Pan Maciej Górski Dyrektor SPZOZ –jeŜeli chodzi o nasze oddziały tj. internistyczny i 
kardiologiczny  kontrakt został zwiększony, natomiast jeśli chodzi o szpital w 
Bełchatowie to nie wiem. 
Radny Owczarek -   Dlaczego trzeba tak długo czekać na przyjęcie w przychodniach 
specjalistycznych, np. do lekarza laryngologa   w grudniu moŜna było się zapisać dopiero 
na lutego.  
Pan Maciej Górski,Dyr.SPZOZ –  
Sytuacja jest taka, Ŝe pacjent z schorzeniem pourazowym jest przyjmowany w terminie w 
miarę niedługim, ale przewlekle chory musi czekać.  Za styczeń przekroczyliśmy kontrakt 
o 10%. Informujemy NFZ o tym. Fundusz płaci nam za 5 tys. punktów, a my 
występowaliśmy o 60 tys. punktów. 
JeŜeli chodzi o laryngologa sytuacja jest trudna. Kolejka przyjęć nie wynika z braku 
moŜliwości ale z środków, które NFZ przydzielił na powiat. Występowaliśmy z 
informacją i Ŝądaniem lepszego kontraktu . Zmienił się dyrektor NFZ , który przyznał, Ŝe 
północna część województwa była traktowana duŜo gorzej niŜ pozostała.  Mamy 
obietnicę, Ŝe zwiększą się moŜliwości leczenia pacjentów naszego powiatu. 
Obowiązują zasady komercyjne leczenia, przyjęcie pacjenta kosztuje. JeŜeli 
przekroczymy  kontrakt,  Fundusz  nam  nie zrefunduje ponad limit. Leczymy pacjenta na 
nasz koszt zadłuŜając szpital.  
Wójt Gminy – czy  w planie są jeszcze inne ograniczenia  działalności szpitala, czy 
będzie na tym koniec, a jeŜeli nie to co nas jeszcze czeka? Od którego momentu szpital 
będzie wychodził na zero. 
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Pan Maciej Górski Dyr.SP ZOZ –  
Sprawa ograniczenia działalności szpitala była juŜ wcześniej wyjaśniana. Był przyjęty 
przez Radę Powiatu plan restrukturyzacyjny, związany z ustawą o restrukturyzacji 
zakładów opieki zdrowotnej, który jest obecnie realizowany. Likwidacja dermatologii jest 
następstwem uchwały o restrukturyzacji SP ZOZ w Wieluniu. Innych likwidacji 
oddziałów nie przewidujemy. PoniewaŜ idzie niŜ demograficzny w planie tym jest tylko 
zapis, Ŝe naleŜy przyjrzeć się jak będzie funkcjonował oddział chirurgii dziecięcej.  
Jesteśmy w fazie  restrukturyzacji  i oddłuŜania szpitala. ZałoŜenia są, Ŝe na ten rok 
szpital się jeszcze będzie zadłuŜał. Jeśli NFZ wywiąŜe  się planów i zobowiązań na okręg 
sieradzki, to przewidujemy, Ŝe za 3 lata zaczniemy się bilansować. Niebezpieczeństwo 
jest takie, Ŝe zaczynają się akcje protestacyjne lekarzy i pielęgniarek.  W planie 
restrukturyzacji  szpitala nie  przewiduje się podwyŜek płac pracowników słuŜby zdrowia. 
Jeśli będą protesty, będzie kolejna ustawa 203,  i sejm kaŜe wypłacić podwyŜki  bez 
pokrycia środków, to moŜe się plan restrukturyzacyjny zawalić. Otrzymaliśmy juŜ jeden 
kredyt komercyjny i  drugiego nam Ŝaden bank nie udzieli. JeŜeli ktoś będzie chciał 
zwiększyć wynagrodzenia to powinien dać nam środki. 
Poza tym szpital musi się unowocześniać i dosprzętowić, adoptować pomieszczenia do 
wymogów unijnych i jest to przewidziane w programie o restrukturyzacji zakładu. 
Występujemy o środki unijne, problem polega na tym, Ŝe mamy ograniczone środki 
własne. Występowaliśmy o dofinansowanie na dosprzętowienie bloku operacyjnego, 
intensywnej terapii, oddziału kardiologicznego. 
Radny Dudek -  jak widzi pan dalszą moŜliwość funkcjonowania szpitala. Czy w tych 
strukturach ma wizję dalej pracować, czy moŜe dojdzie do prywatyzacji. 
Pan Maciej Górski Dyrektor SPZOZ. Nie ma planów odnośnie prywatyzacji szpitali 
publicznych. JeŜeli coś się sprywatyzuje to raczej przychodnie. Jest duŜo niŜszy koszt 
prowadzenia przychodni niŜ oddziału szpitalnego. Nie sądzę, by przy tym systemie 
finansowania nastąpiła prywatyzacja publicznej słuŜby zdrowia. 
Radny Maras – czy jest przy szpitalu  przychodnia okulistyczna. 
Pan Maciej Górski  Dyrektor SPZOZ – przychodnia okulistyczna jest w budynku  
dawnego ZUGIL-u  
Sołtys Komar Danuta – czy jest poradnia endokrynologiczna w Wieluniu 
Pan Maciej Górski Dyrektor SPZOZ Poradnia endokrynologiczna była w dawnym 
ZUGIL-u. Przyjmowała tam pani doktor Kalemba, która jest obecnie dyrektorem ośrodka 
w Ostrówku.  Zgodziła się pracować w poradni tylko  w wymiarze 4 godzin. 
 
PoniewaŜ więcej zapytań nie było Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii 
zbiorczej. 
Radna Halina Sroka – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego przedstawiła opinię zbiorczą Komisji w 
sprawie projektu uchwały o ograniczeniu działalności SP ZOZ w Wieluniu /zał. Nr14/ 
 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił  Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie 
projektu uchwały /zał.Nr 15/ 
 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XXXIV/149/06 w sprawie ograniczenia 
działalności SP ZOZ w Wieluniu 12 głosami „za”, 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym się” 
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b/ przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin Wiejskich 
 
Głos zabrał Sekretarz Gminy 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Pan Wójt wstępnie poinformował Państwa o 
Związku Gmin Wiejskich RP. Te informacje równieŜ członkowie Rady otrzymali,  oraz 
projekt uchwały Rady w sprawie ewentualnego przystąpienia Gminy Mokrsko do 
Stowarzyszenia Związku Gmin Wiejskich RP./informacja na temat działalności  
stowarzyszenia Związku Gmin Wiejskich stanowi zał.Nr 16/ 
Jeśli chodzi o cele Związku są następujące: podstawowym celem Związku jest integracja 
samorządów wiejskich i rozwiązywanie typowych problemów tego środowiska. Wspólne 
działania za pośrednictwem Związku pomagają w sposób zorganizowany walczyć o 
interesy członków. Działania ZGW RP prowadzone są na wielu płaszczyznach. Dotyczy 
zarówno negocjacji z Rządem, konsultacji w Parlamencie, wymiany doświadczeń 
pomiędzy członkami, jak i działań w celu gospodarczego i kulturalnego rozwoju gmin 
wiejskich. 
Związek ten ma bardzo szeroką misję, która zapisana jest w statucie, który otrzymaliście 
w materiałach. Czy mam odczytywać? 
 
Radni zrezygnowali z odczytywania statutu. 
 
Sekretarz Gminy - Ja uwaŜam, Ŝe kaŜde członkostwo w tego typu instytucjach czy 
stowarzyszeniach szczególnie łączących gminy, znający nasze lokalne sprawy jest bardzo 
potrzebne  w normalnych naszych działaniach. Wymienione cele związku, które 
przedstawiłem, nie wymagają Ŝadnego komentarza. Namawiałbym Was pod podjęcia 
uchwały o przystąpieniu Gminy Mokrsko do Stowarzyszenia Związku Gmin Wiejskich 
RP. 
 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie zbiorczej opinii Komisji. 
Radna Halina Sroka – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego  przedstawiła opinię zbiorczą Komisji  z dnia  
17 lutego 2006r w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia na nazwie Związek Gmin 
Wiejskich RP. / Zał.Nr 17/ 
 
Przewodniczący Rady -  zwrócił się z zapytaniem czy są uwagi w tym temacie. 
PoniewaŜ uwag nie było Przewodniczący poprosił Komisję Uchwał i Wniosków o 
przedstawienie projektu uchwały. /Zał.Nr 18/ 
 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXXIV/150/06 w sprawie 
przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich 
Rzeczpospolitej Polskiej. 
 
c/ stawek za lokale uŜytkowe 
 
Głos zabrała pani Mariola Cichla 
Na komisjach byłam zobowiązana do zorientowania się jak przedstawiają się stawki w 
ościennych gminach, i tak np.  
- w Pątnowie jest podjęta uchwała, w której określona jest  tylko jedna stawka 
   podstawowa w  wysokości 11 zł plus podatek VAT 
-  w CzarnoŜyłach stawka podstawowa wynosi 7,97 zł plus naleŜny podatek VAT 
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-  w Wierzchlesie  stawka podstawowa wynosi 10,30 zł plus naleŜny podatek VAT 
 Chcę powiedzieć, Ŝe  w niektórych gminach stawki są uchwalane Zarządzeniem Wójta, 
lub są teŜ ustalane stawki indywidualnie dla kaŜdego budynku. 
Wzrost stawki w naszej gminie wynosi : 
1.  za lokale nie związane z działalnością gospodarczą /garaŜe/  -  2 grosze,  
2. za  lokale wynajmowane pod działalność gospodarczą, 
   - wyposaŜone w instalację energii  elektrycznej   -  5 gr 
   - za lokale wyposaŜone w instalację energii elektrycznej i wodociągowej- 6 gr 
   - za lokale wyposaŜone w instalację energii elektrycznej i wodociągowej, centralne 
      ogrzewanie i ciepłą wodę – 13 gr. 
Stawki  za lokale uŜytkowe zwiększają się o 1,5% tj. o wzrost inflacji przyjęty przy 
ustalaniu budŜetu na 2006r. 
 
Przewodniczący Rady – komisje na posiedzeniu nie przyjęły propozycji wzrostu stawki o 
1,5%, . Mając informację o wysokości stawek obowiązujących w innych gminach 
zwracam się do radnych o zastanowienie się dzisiaj i podjęcie uchwały  o wysokości 
minimalnych stawek czynszu za lokale uŜytkowe.  
Radny Walczak –  podnosimy co roku stawki, a nie podnosimy Ŝadnego standardu 
mieszkaniowego, np.w lokalu, który zajmuje córka, wyjście jest tak „szczelne”, Ŝe moŜna 
całą rękę włoŜyć przy zamkniętych drzwiach. Podnieśmy stawki ale jednocześnie 
podnieśmy standard w mieszkaniach.. 
Była ekipa, która robiła dach na ośrodku zdrowia. Tak robiła, Ŝe nie została połoŜona 
Ŝadna opończa. Podczas zrywania  papy gdy padał deszcz lała się woda do mieszkania. 
Taka sytuacja była równieŜ obecnie, zostało zalane mieszkanie. Nie wiadomo kto 
poniesie konsekwencje. Przy pierwszym zalaniu pracownicy prosili by nie robić z tego 
uŜytku gdyŜ we własnym zakresie pomalują mieszkania. Gdyby córka nie podkładała  
misek to  byłyby równieŜ zalane pomieszczenia na dole w ośrodku zdrowia. 
Wydaje się,  Ŝe podniesienie stawki o 3 grosze to jest nie duŜo, jeśli jednak pomnoŜymy  
przez metraŜ  uczyni  juŜ pewną kwotę. 
Przewodniczący Rady – chciałbym wyjaśnić, Ŝe w tej chwili nie rozpatrujemy stawek za 
lokale mieszkaniowe ale uŜytkowe. 
Radny Walczak - w takim razie przepraszam i odwołuję to co powiedziałem. 
Wójt Gminy – chciałbym jednak  odpowiedzieć radnemu Walczakowi na podnoszoną 
sprawę.  JeŜeli chodzi o remonty to przekazujemy plac budowy inwestorowi, był 
wynajęty inspektor budowy. Jest mi przykro, Ŝe coś zostało zrobione nie fachowo. 
Wykonane roboty są objęte gwarancją. W ramach przeglądu gwarancyjnego w  
odpowiednim czasie, gdy zginą śniegi obejrzymy dach i będziemy Ŝądać od wykonawcy 
rzetelnego wykończenia  roboty.  Naszym zamiarem było naprawienie dachu by woda nie 
przeciekała. Na pewno przyjrzę się i dopilnuję sprawy. Uczulę pracownika, który 
bezpośrednio zajmuje się tymi sprawami  oraz inspektora nadzoru i w stosownym czasie 
dokonany zostanie przegląd dachu. Przy  temperaturze minusowej nie moŜna nic robić 
gdyŜ moŜna  jeszcze pogorszyć. Szkoda, Ŝe tych uwag nie z głoszono wcześniej, na 
jesieni. 
Radny Walczak -  sprawa była meldowana odpowiednim słuŜbom  p.Wójta 
tj.pracownikowi, który zajmował się  remontami. 
Wójt  Gminy – do mnie Ŝadne sygnały nie dotarły. 
Przewodniczący Rady – zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze inne uwagi odnośnie 
stawek. 
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Wójt Gminy -  w załoŜeniach budŜetowych było podniesienie wszystkich dochodów o 
1,5% , stąd  nasz   wniosek. Kompetencja naleŜy jednak do Rady Gminy, która podejmie  
uchwałę. Wiadomo jak środków będzie mniej, to  moŜna mniej zrobić. 
Chciałem przypomnieć, Ŝe do obiektów słuŜby zdrowia duŜo włoŜyliśmy pieniędzy. Nie 
jest tak, Ŝe nic nie robimy. Przez ileś lat budynki te były administrowane przez kogoś 
innego, myśmy teraz je przejęli. Na pewno przejrzymy  je i ustalimy plan działania. W 
ramach środków, które posiadamy  będziemy starali się doprowadzić je do takiego stanu 
aby byli wszyscy zadowoleni. 
Radny Kieler – stawki wzrastają tylko o 1,5% dlatego wnioskuję o podjęcie stosownej 
uchwały. 
Przewodniczący Rady -poddał pod głosowanie wniosek radnego Kielera o podniesienie 
stawek o 1,5%. 
 
Wniosek radnego Kielera został przyjęty przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 
Następnie Przewodniczący poprosił o przedstawienie projektu uchwały /zał.Nr 19/ 
 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr XXXIV/151/06 w sprawie ustalenia minimalnej 
stawki czynszu najmu za lokale uŜytkowe przy 12 głosach „za” 1 głosie 
„wstrzymującym się i 1 głosie „przeciw. 
 
 
d/zmian w regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Mokrsko.  
 
Przewodniczący Rady – przedstawił: 
-  pismo Wojewody Łódzkiego Nr PN-I-0911/27/06 z dnia 24 stycznia 2006r  w sprawie 
    zawiadomienia o wszczęciu postępowania w sprawie kontroli zgodności z prawem 
    uchwały Nr XXXIII/144/05 Rady Gminy Mokrsko z dnia 29 grudnia 2005r w sprawie 
   uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 
   Mokrsko 
-  odpowiedź na pismo Wojewody /pismo z dnia 30.01.2006 znak DOZ-7033/11/2006/ 
-  pismo, skarga Wojewody Łódzkiego dnia 16 lutego 2006r Nr PN.I-0914/11/06 o 
   stwierdzenie niewaŜności § 30 ust.2 pkt.6 Regulaminu dostarczania wody i 
   odprowadzania ścieków na terenie Gminy Mokrsko stanowiącego załącznik do uchwały 
   Nr XXXIII/144/05 Rady Gminy Mokrsko z dnia 29 grudnia 2005r w sprawie 
   uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
   Mokrsko. 
 
Następnie głos zabrał pan Tadeusz Kik 
W grudniu 2005r Rada Gminy uchwaliła regulamin dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie gminy Mokrsko . W § 30 w ust.2 pkt.6 były zawarte opłaty wnoszone 
podczas podłączania się do sieci wodociągowej. Niestety punkt ten został 
zakwestionowany przez Urząd Wojewódzki. Opłaty były umieszczone w regulaminie z 
tego względu, poniewaŜ sieci wodociągowe były budowane przy współudziale i 
współfinansowaniu Komitetów Budowy. Komitety  tworzyli mieszkańcy, którzy wpłacali 
określone kwoty na budowę wodociągu i byli współtwórcami tych inwestycji. Intencją 
naszą było, aby wszyscy byli równo traktowali, dlatego przy podłączaniu nowych 
nieruchomości do sieci wodociągowych zostały wprowadzone opłaty. Niestety jest to 
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niezgodne z prawem i nie moŜe być takiego zapisu w regulaminie.  regulaminie związku z 
tym jest propozycja zmiany regulaminu poprzez  wykreślenie  z § 30 ust.2 pkt.6. 
Przy wydawaniu warunków technicznych nie będą pobierane Ŝadne opłaty 
Radna Sroka – pamiętam, Ŝe ludzie dokonywali wpłat i jak te Komitety działały. Np. w 
Komornikach gdy był budowany wodociąg ludzie nie partycypowali w budowie 
wodociągu ale jak chcieli się podłączać do sieci dokonywali wpłat.  
Wójt Gminy -   sprawcą tego zamieszania jestem ja, co juŜ wyjaśniałem. Chciałem  
uhonorować pracę tych Komitetów. Myślałem, Ŝe  uchwała  ta w jakiś sposób się 
prześlizgnie, jest jednak inaczej.  
Radny Kieler -  Przypuszczam, Ŝe Wojewoda  przy rozpatrywaniu tej uchwały nie wziął 
pod uwagę pracy  Społecznych Komitetów Budowy. Jak pamiętam przy budowaniu tych 
inwestycji gdy staraliśmy się o środki był wymagany współudział  mieszkańców w 
finansowaniu zadania, czego obecnie nie wzięto pod uwagę. Osoby, które nie dokonały 
wpłaty a wręcz przeszkadzały w pracy Komitetu mają prezent. NaleŜałoby się zastanowić 
jak zrobić aby tego prezentu nie miały 
Radny Cichos -  ja byłem kasjerem, gdy w Komornikach działał Społeczny Komitet 
Budowy Wodociągu. Myśmy otrzymali poŜyczkę, która później  spłacaliśmy. 
Wodociąg „komornicki” został całkowicie wybudowany przez społeczeństwo. Dlaczego 
teraz  są takie  decyzje. Wodociąg w Komornikach powinien być prywatny. 
Wójt Gminy – Jedyna pociecha jest, Ŝe takich osób, które się nie podłączyły jest niewiele. 
MoŜemy się odwołać jeszcze do Sądu Administracyjnego, ale uwaŜam, Ŝe nie ma sensu. 
Radny Majtyka -  co by było, gdyby teraz ci co wpłacali na wodociąg wystąpili o zwrot 
pieniędzy. 
Wójt Gminy – od spraw spornych jest sąd. 
 
PoniewaŜ więcej uwag nie było Przewodniczący poprosił o odczytanie projektu uchwały . 
/zał.Nr 20/ 
 
Rada Gminy podjęła  uchwałę Nr XXXIV/152/06 w sprawie zmian w regulaminie 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Mokrsko 8 głosami 
„za”, przeciw było 5 radnych i 1 radny wstrzymał się  od głosu. 
 
 
  
 

P u n k t  12 
 

Informacja przedstawiciela Powiatowego Biura ARiMR 
 na temat bieŜącej sytuacji związanej z dopłatami unijnymi 

 
Głos zabrał pan Jacek Kurowski –Zca Dyrektor Biura Powiatowego ARiMR przedstawił 
informację na temat dopłat Unijnych  /zał.nr 21/  

Ogólnie do Biura Powiatowego w roku 2005 złoŜono 8763 wnioski, z czego z 
gminy Mokrsko 773 wnioski tj.tyle samo co w roku 2004. 
Na dzień dzisiejszy wydano decyzji o przyznanie płatności dla 6872 gospodarstw, co 
stanowi 80%. Do dnia dzisiejszego naliczono dla płatności obszarowych i ONW kwotę 
19.722.754 zł. Urzędowy termin kampanii z roku 2005 jest do 31 maja 2006r. U nas w 
Biurze  zakładamy, Ŝe kampania zakończy się z dniem 31 marca br. Oczywiście dotyczy 
to spraw, które nie wymagają dodatkowych wyjaśnień czy odwołań tzw.sprawy czyste. 
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JeŜeli chodzi o kampanię roku 2006, to podobnie jak w roku ubiegłym do kaŜdego 
gospodarstwa będą wysłane drogą pocztową wnioski z personalizowane. W tym roku 
wnioski będą trochę poszerzone jeśli chodzi o dane . Będą to dane adresowe i obszarowe 
oraz działki ewidencyjne. Jest ogromna prośba do wszystkich, aby w momencie jak 
otrzymacie wnioski dokładnie sprawdzić numery ewidencyjne działek, obręby oraz ich 
powierzchnię. 
Nowością w tym roku jest załącznik graficzny, który będzie załączony do wniosków 
personalizowanych. Jest to wyrys z mapki geodezyjnej. Na tych wyrysach rolnik nanosi 
oznaczenie działek rolnych, czego dotychczas nie było. Kolejna nowość to, w roku 2006 
we wnioskach naleŜy podawać wszystkie działki rolne powyŜej 10 arów. Do tej pory 
obowiązek taki dotyczył tylko gospodarstw połoŜonych na terenach NOW. KaŜda działka 
rolna powyŜej 10 arów musi być umieszczona we wniosku o dopłaty. 
Termin składania wniosków na dzień dzisiejszy nie jest jeszcze ustalony. Będzie on 
opublikowany w rozporządzeniu. W kuluarach mówi się o 2 datach: 15 marca lub 1 
kwietnia. Jest to związane z tym, Ŝe firma, która wygrała przetarg na wykonanie 
wniosków  z  personalizowanych,  głównie chodzi o załączniki graficzne, nie moŜe się 
wyrobić ze względu na ogrom pracy. W kaŜdym gospodarstwie jest kilka lub kilkanaście 
działek. Najbardziej prawdopodobnym terminem będzie 1 kwietnia br. 
 Na dzień dzisiejszy Biuro Powiatowe prowadzi jeszcze inne działania 
tzw.działania wspólnej polityki rolnej. 
Jednym z tych działań są renty strukturalne. Do dnia dzisiejszego wpłynęło 246 
wniosków, z tego z gminy Mokrsko 21 wniosków. Ilość gospodarstw przekazanych – 
189. Pozostałe gospodarstwa oczekują na wydanie postanowienia. Program jest 
prowadzony od roku 2004 do końca 2006, bądź do wyczerpania zapasów. MoŜe się tak 
zdarzyć, Ŝe środki przeznaczone na renty strukturalne wyczerpią się przed 31 grudnia 
2006 i wtedy program ten samoczynnie wygaśnie. 
Kolejną sprawą, które prowadzi Biuro Powiatowe są to gospodarstwa niskotowarowe, 
składane są wnioski o pomoc dla gospodarstw niskotowarowych. Do Biura wpłynęło 687 
wniosków, z gminy Mokrsko było 55 wniosków. Do dnia dzisiejszego wydano 530 
decyzji pozytywnych na kwotę 2.638.626 zł. Pomoc dla gospodarstw niskotowarowych w 
I turze wynosiła 5.176 zł, w II turze 4.887 zł. Jest  trochę niŜsza i jest to spowodowane 
spadkiem kursu euro. 
Kolejny program to „dostosowanie gospodarstw do standardów Unii Europejskiej” czyli 
powszechnie mówiąc są to”płyty gnojowe i zbiorniki na gnojowice”. Wszystkich 
wniosków wpłynęło 134, z czego z gminy Mokrsko 11. Wydano juŜ 117 decyzji na kwotę 
3.165.131 zł.  
Planowane zakończenie programów zarówno dla gospodarstw niskotowarowych jak  i 
programu dostosowań gospodarstw do standardów unijnych jest data 28 luty br.  
Na chwilę obecną pozostały tylko wnioski, gdzie wysłano do rolników wezwania do 
usunięcia braków. Są to wnioski gdzie do końca są nie uregulowane sprawy 
własnościowe gruntów, są zmiany w numeracji działek, rolnicy oczekują na dokumenty z 
geodezji. 
Kolejnym programem są „zalesienia”. Jest to program obejmujący lata 2004-2006.  
W roku 2004 wpłynęło 10 wniosków i zalesiono 37,4 ha. Natomiast w 2005 roku 
wpłynęło 18 wniosków, zostały wydane juŜ decyzje i będą realizowane  płatności. W 
programie tym nie uczestniczył nikt z terenu gminy Mokrsko. 
Następnym programem, którym było dość duŜe zainteresowanie jest program rolno-
środowisko tzw.”poplony” Wnioski na poplony były przyjmowane w 2 terminach. 
Pierwszy termin do 15 czerwca 2005r, złoŜono 103 wnioski z tego z gminy Mokrsko 8 
wniosków. W  terminie od 1 sierpnia do 31 grudnia wpłynęły 83 wnioski, z gminy 
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Mokrsko 8. Obecnie wnioski są poddawane kontroli administracyjnej. Myślę, Ŝe w 
następnym tygodniu będą wydawane decyzje i realizowane płatności.  
Programy, o których mówiłem kończą się w roku 2006. Kolejna partia programów jest 
przewidywana na lata 2007-2013. Z nieoficjalnych źródeł wiem, Ŝe obejmować one będą 
gospodarstwa niskotowarowe, dostosowań do standardów unijnych, zalesienia i renty 
strukturalne. Czekamy na zatwierdzenie przez Komisję Europejską. 
JeŜeli chodzi o programy, które są jeszcze w roku 2006, to zalesienia będą przyjmowane 
od 1.06.06 do 15.07.06, rolno środowiskowe od 1.08.06 do 31.12.06. 
Są to wszystkie informacje, które chciałem Państwu przekazać, proszę teraz o pytania. 
 
 
Radna Grześlak -  chciałam się zapytać czy data 1 kwietnia 06r jest to juŜ termin złoŜenia 
wniosków do Agencji, czy otrzymania do wypełnienia wniosków z Agencji. 
Pan Kurowski Jacek,  Z-ca Dyrektora Biura ARiMR Jest to termin przyjmowania 
wniosków przez Agencję. JeŜeli chodzi o kampanie 2006, to wnioski będą przyjmowane 
tylko w Biurze Powiatowym. Mogą być teŜ dostarczone pocztą listem poleconym lub za 
potwierdzeniem odbioru. Wszystkie wnioski, które będą przyjmowane w Agencji, to 
rolnik otrzyma potwierdzenie przyjęcia wniosków. 
Wójt Gminy – słyszałem, Ŝe jeŜeli ktoś  zaorał łąkę, zasiał np.zboŜe i we wniosku napisał, 
Ŝe jest zboŜe, to czy prawdą jest, Ŝe trzeba zrobić przekwalifikowanie tych gruntów. 
W wydziale geodezji figuruje jeszcze łąka czy jeszcze co innego. Wiele rzeczy zmieniło 
się na polach. Rolnicy polikwidowali krowy i wiele jest łąk zaoranych. 
Pan Jacek Kurowski, Z-ca Dyrektora Biura ARiMR   Jak dobrze zrozumiałem pytanie, to 
chodzi o róŜnice podane w indywidualnym  rodzaju  uŜytków , tj.inne dane zawarte są w 
planie geodezyjnym np.jest łąka czy sad, a faktycznie jest rola. 
W latach 2004-2005 jeŜeli rodzaj uŜytków był inny niŜ  w geodezji, to we wniosku w 
rubryce uwagi pisaliśmy „nieaktualny rodzaj uŜytków”. Rok 2005 miał być ostatni, w 
którym Agencja honorowała takie zmiany. Bardzo mocno włączyły się w tą sprawę Izby 
rolnicze  oraz inne organizacje i związki rolnicze. Zaproponowały aby samorządy lub 
inne instytucje z zewnątrz włączyły się i pomogły rolnikowi w przekwalifikowaniu 
gruntów,  alko Agencja  jeszcze w roku 2006 wyraziła zgodę na złoŜenie wniosków z 
podobna adnotacją. Chodziło głównie o kwestie finansowe. 
Chcę poinformować, iŜ komisja Europejska wyraziła zgodę na przesuniecie terminu i  
przyjmowanie  w roku 2006 wniosków z uwagami o nieaktualnym rodzaju uŜytków. 
Nie mogę powiedzieć jak będzie w 2007 roku i następnych latach. Na pewno od tego nie 
uciekniemy. Jest tylko pytanie, czy ktoś pomoŜe rolnikowi. Czy rolnik sam pozostanie z 
tym problemem i będzie musiał dokonać przekwalifikowania  na własny koszt, albo jeŜeli 
jest nieaktualny rodzaj uŜytków nie wpisze działki do wniosku i nie otrzyma płatności. 
Druga sprawa – w  roku 2005 była  pewna nowość  a dotyczyła uŜytków zielonych.  
Rolnik wpisując we wniosku  łąkę czy pastwisko musiał określić czy jest to trwały uŜytek 
zielony czy trawa siana na gruntach ornych.  Wpisując „trwały uŜytek zielony”   rolnik 
jest zobowiązany przez okres 5 lat go utrzymać,   nie moŜe tego pola włączyć w 
płodozmian. JeŜeli nosił się z zamiarem przeorania czy zmiany łąki na pole uprawne pisał 
„trawa na gruntach rolnych”. 
Były pytania kierowane do naszego Biura, co robić jeŜeli jest łąka pod lasem i dziki ją 
zniszczyły.  Odpowiedź jest taka, łąkę naleŜy przeorać i zasiać ponownie trawę. 
Radny Maras – chciałbym się zapytać czy się coś zmieniło jeśli chodzi o dopłaty unijne i 
wielkość gospodarstwa. 
Pan Jacek Kurowski  - minimum musi być 1 hektar jeśli chodzi o gospodarstwo i działka 
rolna minimum 10 arów. 
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Chciałbym zwrócić jeszcze uwagę na jedną sprawę. JeŜeli chodzi o płatności z NOW 
mamy bardzo duŜo wezwań. Program NOW jest pięcioletni. JeŜeli rolnik w roku 2004 do 
NOW zgłosił powierzchnię 5ha to jest zobowiązany przez 5 lat tą powierzchnię uprawiać 
i utrzymywać. 
Okazuje się, Ŝe 60-70% gospodarstw z NOW pozmniejszało swoją powierzchnię. O 
dziwo nie o hektary,  ale ary. Przyczyny  mogą być  róŜne.  Do wszystkich gospodarstw 
gdzie zmniejszyła się powierzchnia wysłane zostały wezwania celem wyjaśnienia. Za tą 
powierzchnię, która się zmniejszyła rolnik musi zwrócić płatność. 
JeŜeli jest to błąd w graniach 3%, to jest to dozwolone. 
Radny Majtyka - składałem wniosek na poplony w I terminie. Dlaczego tak długo to 
wszystko trwa i dopiero teraz wnioski są sprawdzane. 
Pan Jacek Kurowski  -  Jest określony termin przyjmowania wniosków. Wnioski są przez 
nas  ostemplowane, sprawdzone i wprowadzone do komputera., natomiast system 
komputerowy, który pozwala na „obrobienie” wniosków uruchamiany jest dopiero w 
listopadzie lub grudniu.  Wiosek fizycznie jest  u nas w Biurze, jest opisany, 
wprowadzony do systemu i czeka 
Sołtys Słowik -  Czy jest moŜliwość jeszcze składania wniosków na płyty gnojowe. DuŜo 
rolników złoŜyło wnioski w ostatnim terminie i zostały one odrzucone. 
Pan Jacek Kurzawki -  Program na płyty gnojowe jest to program obejmujący lata 2004-
2006, a wszedł w Ŝycie w roku 2005. Była pewna pula pieniędzy do wykorzystania i być 
moŜe zaistnieć taka sytuacja, Ŝe część wniosków zostanie odrzuconych bądź wydana 
decyzja odmowna i  środki w całości nie zostaną wykorzystane. Czy będzie ponowny 
nabór wniosków w  roku 2006, nie wiem. 
Jak juŜ wcześniej mówiłem program dostosowawczy do standardów unijnych jest 
przewidziany na lata 2007-2013. 
Radny Majtyka – czy nie moŜe być tak, Ŝe kaŜda Agencja w powiecie ma swoją pulę 
pieniędzy  i ją dzieliła. 
Pan Kurowski Jacek – JeŜeli spojrzymy na kraj jako całość, to są województwa i powiaty, 
które skorzystały dwa razy więcej niŜ inne.. My nie mamy jednak moŜliwości ani wpływu 
na to. Pieniądze przeznaczone na dane działanie na terenie całego kraju. 
Sołtys Słowik – czy jest jakiś przepis, Ŝe dopłaty otrzymuje ten co uprawia pole. 
Pan Jacek Kurowski -  dopłata jest do produkcji, tj.otrzymuje ten co uprawia. Nie zawsze 
jednak tak jest w rzeczywistości. JeŜeli składany jest wniosek do naszego Biura,  to  my 
nie wymagamy  udokumentowania czyje są to grunty, czy są one dzierŜawione czy 
własne. Sprawa komplikuje się dopiero gdy na te same grunty wpływają 2 wnioski. 
Bezpieczniej jest wówczas, jeŜeli dzierŜawca posiada jakąkolwiek umowę  na 
uŜytkowanie. JeŜeli nie ma umowy to w 90% dzierŜawca skazany  jest na poraŜkę. 
Radna Grześlak – czy umowa dzierŜawy musi być potwierdzona jakimiś pieczęciami. 
Pan Kurowski – my nie wymagamy Ŝadnych potwierdzeń. MoŜe to być zwykła umowa 
cywilna. 
Radny Chwaliński – czy rolnik musi indywidualnie załatwiać sobie mapy. 
Pan Jacek Kurowski – mapy będą przysyłane razem z wnioskami. 
Radny Chwaliński  - jeŜeli ktoś ma ziemię w innym województwie to czy  teŜ otrzyma 
mapy. 
Pan Jacek Kurowski – JeŜeli w roku 2004 i 2005 we wniosku były   wykazane działki z 
innego województwa to mapy będą odpowiadały tym działkom, które były zawarte we 
wniosku 2005r. Natomiast jeŜeli  tych działek dotychczas nie było we wniosku to mapy 
otrzyma osoba,  która składała w roku 2005 wniosek te działki. 
Radny Owczarek -  co z osobami, które pozwoliły rolnikom na uprawę ziemi bez umowy. 
Nie sieją, nie orzą a biorą dopłaty. 
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Pan Jacek Kurowski – doskonale rozumiem radnego. JeŜeli jest  dokument, umowa to pan 
wygra sprawę. MoŜna udomowić  bez umowy ale sprawy ciągną się bardzo długo.  
Sołtys Słowik -  jeŜeli rolnik ma śrutownik  i uŜywa komponentów pasz, to czy będzie 
mógł  mieszać pasze jeśli nie  ma odpowiedniego pomieszczenia. 
Pan Jacek Kurowski -  jest to pytanie bardziej do lekarza  powiatowego WET. My się 
tymi sprawami nie zajmujemy. Na tyle co się orientuję  jeŜeli rolnik zgłosił, iŜ we 
własnym zakresie przygotowuje pasze, to miał 2 lata  na przygotowanie się do wymogów. 
Natomiast  jeŜeli nie zgłosił, a wykryje kontrola, ma tylko 3 miesiące. 
 
PoniewaŜ więcej zapytań nie było Przewodniczący podziękował Dyrektorowi Biura 
Powiatowego ARiMR za przedłoŜenie informacji i wyjaśnienia. 
 
  

 
 

P u n k t  14 
 

Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
 

Wójt Gminy -   JeŜeli chodzi o  inwentaryzację w  SPZPOZ w Mokrsku, to byłem 
poproszony o przedłuŜenie terminu. Są to początki istnienia   Niepublicznego Zakładu, 
trzeba było załatwić wiele formalności  związanych z działalnością: zebrać deklaracje, 
zapewnić bieŜącą obsługę medyczną itd. Myślę, Ŝe nasze wspólne działania doprowadzą, 
Ŝe do końca marca  uporamy się z przekazaniem.  Jak wszyscy wiedzą przez 3 miesiące 
jest opłata ryczałtowa obligatoryjna na rozruch firmy. W związku z tym pewne rzeczy 
moŜna jeszcze  negocjować uzgadniać. Wyniknęły pewne sprawy na komisji. Jedne są 
słuszne inne nie. Jest czas, aby nad tymi sprawami pracować i doprowadzić do porządku, 
by zakład mógł funkcjonować zdrowo i spokojnie. Myślę, Ŝe wszystko jest na dobrej 
drodze. Ja swej strony dołoŜę starań aby tak było, a członkowie Komisji są na tyle 
powaŜni, Ŝe tych spraw dopilnują. 
Jest robiona wewnętrzna inwentaryzacja, a  my tylko pójdziemy sprawdzimy, 
przeliczymy i odbierzemy.  Wszystko będzie zrobione jeszcze na SPZPOZ, który musi 
przekazać sprzęt na rzecz Urzędu Gminy. 
Jest jeszcze jedna sprawa nad, którą musimy się zastanowić, będzie jeszcze jedno 
posiedzenie Rady.  Jak pamiętacie wpłynęło pismo od dyrektora Gimnazjum i Dyrektora 
Szkoły Podstawowej w sprawie powiększenia pomieszczeń  dla szkoły. 
Zastanowić się musimy, czy Środowiskowy Dom będziemy przenosić czy nie. Myślę, Ŝe 
jakąś koncepcję trzeba mieć, gdyŜ Pani Drobina, która mieszka w Ośrodku, buduje dom i 
na pewno się wyprowadzi. Trzeba z nią  porozmawiać w jakim czasie się wyprowadzi. 
Zastanowić się trzeba czy wszystkie gabinety pozostaną,  co z rehabilitacją. Być moŜe,  
rehabilitację naleŜałoby wziąć pod skrzydła ŚDS. Są wtedy łatwiejsze moŜliwości 
pozyskania środków pomocowych, np.Z PEFRON-u Naprawdę widzę tutaj pole do 
działania wszystkich radnych. Nie moŜna pominąć teŜ opinii p.doktora. Gdyby powstała 
koncepcja aby przenieść ŚDS do ośrodka, wziąć rehabilitację pod skrzydła ŚDS, to trzeba 
byłoby się tym tematem się zająć. UwaŜam, Ŝe ustalenia  w tym zakresie muszą do końca 
marca zapaść. Gdyby pani Drobina wyprowadziła się w tym roku, to istnieje nawet taka 
moŜliwość, Ŝeby zrobić projekt techniczny. JeŜeli nie byłoby moŜliwości zadania 
uwzględnić w tym budŜecie, to moŜna tak skonstruować umowę aby zapłacić  za projekt 
w roku przyszłym, a w tym roku zacząć juŜ coś działać. W przyszłym roku będzie nowa 
Rada, nowy Wójt i będą mogli z naszej koncepcji skorzystać lub nie. Wydaje mi się, Ŝe 
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pomysł jest dobry, udałoby się uzdrowić i rozładować sytuację w szkole , a 
pomieszczenia  w budynku ośrodka w sensowny sposób zagospodarować.  Obiekt był 
budowany z wielkim rozmachem i teraz musimy się zastanowić jak go zagospodarować. 
ŚDS  teŜ  powiązany jest z zdrowiem, powstał  aby pomagać ludziom, którzy jej 
potrzebują. 
Co ze sprzętem zrobić, zastanowimy się. Myślę, Ŝe na najbliŜszej sesji będziemy w stanie 
przedstawić Radzie koncepcję. Wspólnie zastanowimy się, jakim kierunku iść. Osobiście 
włączę się w ta sprawę, chociaŜ mam czas ograniczony poprzez zebrania wiejskie i inne 
obowiązki, tym nie mniej postaram się sprawą zająć. Trzeba podjąć stanowcze decyzje  
przy akceptacji dyrektora ośrodka. Muszą być to wspólne decyzje. 
Wydaje mi się, koncepcja zagospodarowania parteru budynku ośrodka i wykorzystania 
rehabilitacji oraz poszerzenia usług jest dobra. MoŜna byłoby zakupić jakiś sprzęt, 
utworzyć nowe gabinety itd. Byłoby to z korzyścią dla mieszkańców. Być moŜe udałoby 
się kontrakt z NFZ w jakiś sposób zwiększyć,   uzyskać dodatkowe środki  z PEFRN-u 
czy unijne. Obiekt nie świeciłby pustkami. Jest to tylko mój luźny pomysł. Czy da się go 
zrealizować, nie wiem. Na pewno nad tym tematem trzeba byłoby się zastanowić. 
Radny Majtyka -  nie otrzymałem odpowiedzi na moje pytania. Pytałem się co ze 
sprzętem po SPZPOZ.. Była propozycja wydzierŜawić go lub sprzedać. 
Wójt Gminy – Do końca marca nikt decyzji  nie podejmie. Trzeba się zastanowić nad 
koncepcją, którą przedstawiłem, co z rehabilitacją, czy wszystkie gabinety są potrzebne 
czy nie. Co jesteśmy w  stanie utrzymać, a co nie, trzeba robić legalizację sprzętu itd.   Po 
szczegółowej analizie  przedstawimy na Radzie jaką wypracowaliśmy koncepcję. 
Obecnie nam nic nie ucieka. Przez 3 m-ce jest opłata ryczałtowa i tego się trzymajmy. Na 
spokojnie się zastanowimy i temat rozwaŜymy. Nie dajmy się zwariować.  
Trzeba wziąć pod uwagę, Ŝe normalny proces leczenia jest zachowany pomimo 
przekształceń. Wiele formalności trzeba było załatwiać w NFZ, Urzędzie Skarbowym itd. 
Jest to długi proces i chciałbym aby miał jak najmniejszy wpływ na pacjenta. 
Radny Majtyka –  zostały przekazane środki Rady Sołeckiej z OŜarowa dla ośrodka,  na 
co zostały wykorzystane. 
Wójt Gminy – na podstawie otrzymanego sprawozdania mogę powiedzieć, Ŝe środki 
zostały wykorzystane na gabinet stomatologiczny w OŜarowie, który był od podstaw 
remontowany.  
 
Przewodniczący Rady 
1. poinformował o sposobie załatwienia interpelacji zgłoszonych na ostatniej sesji. 
    Interpelacje zgłoszone przez radnego Kielera i Owczarka zostały przekazane do 
   Powiatowego Zarządu Dróg. Do dnia dzisiejszego nie otrzymano odpowiedzi. 
2.Na ostatnim posiedzeniu Komisji nie została podjęta Ŝadna decyzja dotycząca pisma 
   pani Moniki Zadwornej, dlatego chciałbym usłyszeć co Wysoka Rada na to. Proszę 
   podać jakiś wniosek. 
Radny Owczarek – UwaŜam, Ŝe my jako Rada zarzutów podniesionych w tym piśmie nie 
wyjaśnimy. Proponuję przekazać pismo do organów ścigania. 
Radny Cichos – proponuję odczytać to pismo, gdyŜ sołtysi nie znają jego treści. 
Przewodniczący Rady – odczytał pismo pani Moniki Zadwornej z dnia 8.02.2006. 
Radna Grześlak -  nie będę polemizować z tym pismem, ale ktoś tym buforem musi być i 
odbijać wszystkie piłki. Pani Monice Zadwornej współczuję, a jednocześnie wybaczam. 
Więcej nic nie powiem, gdyŜ będą moŜe łapana za słowa, moŜe nawet znajdę się w 
sądzie. 
8 lat lokalnego politykowania trochę mnie uodporniło na niektóre sprawy i bardzo, bardzo 
wiele nauczyło TeŜ byłam podejrzana na nagonkę na doktora Peymama, chociaŜ od 
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początku mówiłam, Ŝe jestem przyjaźnie nastawiona.  W ośrodku w Mokrsku leczę się ja 
i cała moja rodzina., chociaŜ w  kaŜdej chwili mogę zmienić sobie doktora, zwłaszcza po 
przypadku z moim wnukiem. Córka chciała się przenieść, ale przekonałam ją aby została 
chociaŜ naraziła mnie ta sprawa na ogromne koszty, nie mówiąc o stresie .  
Myślę, Ŝe kaŜdy ma wrogów i kaŜdy ma przyjaciół. Czasami jeden przyjaciel w nasze 
Ŝycie wnosi więcej szczęścia niŜ 1000 wrogów w nasze nieszczęście. Wydaje mi się, Ŝe 
więcej mam przyjaciół niŜ wrogów. Nie mniej wrogowie są, kaŜdy tak ma, takie jest 
Ŝycie. Wspaniale być człowiekiem jeśli się tym człowiekiem jest. W naszej Radzie i Ŝyciu 
publicznym, zawodowym zdarzają się róŜne rzeczy. TeŜ swego czasu, akurat było to gdy 
pan Kącki odszedł z pracy, na mnie  był napisany anonim na moją rzekomą złą pracę w 
Urzędzie. Pani  Zadworna miała odwagę się podpisać. Nie powiem mój Dyrektor 
zachował się bardzo przyzwoicie. Takie rzeczy mają miejsce. Reasumując,  ludzi coraz 
więcej ale człowieka coraz mniej. 
Radny Walczak – Wydaje mi się, Ŝe duŜo ludzi czyta tego brukowca. Ja jeŜeli są jakieś 
„pornusy”,  to w ogóle ich  nie czytam. JeŜeli tą panią bardzo ta gazeta denerwuje, to po 
co ją czyta i zadaje nam klina w głowę abyśmy się zastanawiali co ona myśli. 
Przewodniczący Rady  – Panie radny Walczak. Jest pismo i ja na nie muszę 
odpowiedzieć. Był wniosek radnego Owczarka i proszę o przegłosowanie. 
Kto jest za wnioskiem radnego Owczarka, by pismo pani Zadwornej przekazać na policję. 
 
Za wnioskiem głosowało 9 radnych, przeciw było 4 radnych , 1 radny wstrzymał 
się od głosu. 
 
Radny Walczak –  
1.Wiadomo, Ŝe pana Gruszki od jakiegoś czasu nie ma, jest urlopowany. Funkcję tą pełni 

p.Majtyka. Porównując PIT-y, które dzisiaj otrzymaliśmy widać, Ŝe on jako 
Przewodniczący Komisji nie ma płaconej diety. NaleŜałoby moŜe sprawdzić i 
spowodować aby otrzymał dietę  w wysokości  przysługującej  Przewodniczącemu 
Komisji, bo zgodnie z prawem  się naleŜy. 

2. W OŜarowie został utwardzony plac pod boisko na terenie szkoły. Plac został  
wybetonowany i  połoŜony asfalt. Nie wiem tylko czy odpowiada normom, które w 
Polsce obowiązują. Boisko zostało zlokalizowane pod linią wysokiego napięcia gdzie  
przepływa energia elektryczna pod napięciem 15 tys. V.  UwaŜam, Ŝe w związku z tym 
istnieje pewne zagroŜenie. Z własnego doświadczenia wiem, Ŝe młodzieŜ rzuca sobie ,  
aby coś  się na przewodach powiesiło. Był taki przypadek w Praszce. Skoro przewody 
się przepalą, a tak moŜliwość istnieje to będzie katastrofa. W czasie opadów 
atmosferycznych, mgieł, gdy dziecko kopie piłkę moŜe nastąpić przepływ iskry i będzie 
tragedia. Pamiętam, Ŝe dawniej był przepis, Ŝe Ŝadna budowla nie  moŜe być budowana 
pod linią wysokiego napięcia. 

3.Co jest ze szlakiem turystycznym i trójkątem Wieluń-Załęcze-OŜarów. Bardzo ładnie 
   była opracowana broszurka i cieszyło serce, Ŝe coś takiego będzie na naszym terenie. 
   Ludzie będą mieć zatrudnienie, teren zyska na atrakcji.  MoŜe ktoś nam przybliŜy co z 
   tą    sprawą. 
Wójt Gminy – Jeśli chodzi o dietę to jest uchwała, myślę, Ŝe jest wypłacone zgodnie z 
uchwałą. 
Pani Skarbnik – Uchwała nie reguluje takiej sprawy. 
Radny Walczak – ogólne warunki mówią, Ŝe jeŜeli ktoś pełni zastępstwo 
Przewodniczącego to naleŜą mu się wszystkie przywileje przysługujące 
Przewodniczącemu 
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Wójt Gminy – 
1.Sprawę boiska proszę przekazać do dyrektora szkoły. Boisko zawsze  w tym miejscu 
   było i nic się nie stało. Jest to tylko moja opinia. 
2.JeŜeli uchwała dotycząca diet radnych zostanie doprecyzowana, to nie będzie Ŝadnego 
   problemu z wypłatą. 
3.Inicjatorem spotkania dot. szlaku turystycznego Wieluń – Załecze - OŜarów był 

Burmistrz Wielunia.. Myśmy wyrazili zgodę i chęć współpracy. Czekamy na dalsze 
propozycje. Jeśli będą  propozycje, to nie mówimy nie.  Odbyło się podpisanie 
porozumienia i na tym się skończyło. 

4.Sprawa  gazetki „Goniec”. Nie czytałem tego pisma dokładnie, tylko pobieŜnie, 
przewróciłem niektóre kartki. Faktem jest, Ŝe dochody moje podane w gazetce nie są 
moimi. Są to dochody moje i Ŝony razem wzięte.  Myślę, Ŝe zrobimy gablotkę w której  
wywieszę swoje wynagrodzenie i co miesiąc dopinał paski o wysokości poborów.  

   UwaŜam, Ŝe jest to sprytny sposób manipulowania informacją. W Wiadomościach Dnia 
był ranking gmin wiejskich i porównywać się powinno  2 gminy wiejskie, a nie wiejską 
i miejską.  Jeśli ktoś by rzetelnie przedstawiał, to nasza gmina miała najniŜsze koszty 
utrzymania administracji.  Stawki wynagrodzenia Wójta były uchwalane na sesji, w 
której brali udział sołtysi i nie jest to Ŝadna tajemnica. Są to stawki jedne z najniŜszych. 
Jeśli ktoś uwaŜa, Ŝe będzie pracował bez wynagrodzenia, mnie na to nie stać. Całe 
Ŝycie, od małego musiałem pracować i dopóki zdrowie mi pozwoli  będę pracował..   

   UwaŜam, Ŝe jest to nieuczciwość i manipulacja. RozwaŜam aby wystąpić na drogę 
prawną. Być moŜe starczy mi sił aby się z tym faktem zmierzyć. 

   Zgodnie z ustaleniami Komisji zostałem zobligowany, aby wystąpić z zapytaniem do 
Policji czy wydawanie tego pisma jest legalne, czy sposób finansowania jest 
przejrzysty. Pismo zostało przygotowane i wczoraj wysłane na Policję Zobaczymy co z 
tego wyniknie. Ja z tego tytułu się nie podniecam. Wiele rzeczy juŜ pisano. ŚDS miał 
się zawalić, subwencja miała być cofnięta. Subwencji nie cofnięto, środków na razie nie 
brakuje. Wydaje mi się, Ŝe wszystko dobrze przebiega. Wspólnie ŚDS  i  szkoła  
wykonała ogródek . Pod koniec roku przyszły pieniądze i zakupiona została altanka. 
Zakupiony został teŜ dla ŚDS nowy samochód. Podobno kierowca   w ŚDS był  
„niedobry”, został  zmieniony. UwaŜam, Ŝe wszystko w ŚDS przebiega w sposób 
pozytywny.   Jestem zapraszany na róŜne uroczystości  i nie tylko ja, zapraszany jest 
ksiądz proboszcz z Mokrska i jeszcze inni goście. ŚDS odwiedzają rodzice. śadne 
sygnały, Ŝe dzieje się coś niedobrego nie docierają do mnie. Kadra pracowała dobrze i 
pracuje. Ze swej strony Ŝałuję tylko, Ŝe dzieci, które wymagają opieki zostały w 
manipulowane w tą kwestię. Nie udało się jednak tego uniknąć. 

 Jeszcze się tak nie zdarzyło aby w tej gazetce coś napisano dobrze o gminie, o wójcie. 
To podziękowanie w formie nekrologu, Ŝe Wójt znak  nowy postawił nie naleŜy się 
mnie. Ja tego nie zrobiłem. Jest to kompetencja PZD.  Chcę powiedzieć, Ŝe wszystkie 
wnioski pod adresem PZD zawsze są przekazywane. Tym razem nas wysłuchano. 
Wniosek radnego Kielera  odnośnie zastoiska wody na krzyŜówce w Krzyworzece 
został równieŜ wysłany.  Rozmawiałem osobiście w tej sprawie z Kierownikiem PZD. 
Na razie nie ma efektu, prawdopodobnie z braku pieniędzy. 

   Podejrzewam, Ŝe wszystko co pisze się w tej gazetce, jest pisane świadomie i celowo, 
jest wyreŜyserowane.  

   Od jutra zlecę wykonanie gablotki i miesiąc po miesiącu będę wywieszał pasek jeŜeli 
moje wynagrodzenie jest tak waŜne i istotne. Być moŜe w innych gminach wójtowie nie 
biorą wynagrodzenia. Ja nie czuję się na tyle bogaty, zresztą kodeks pracy wyraźnie 
mówi, Ŝe nie wolno bez wynagrodzenia pracować. 
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Sołtys Smolnik Edward-  JeŜeli ta gazeta jest taka kłamliwa, to być moŜe budowa naszej 
drogi jest kłamstwem i fikcją. 
Wójt Gminy -  Ja nie powiedziałem, Ŝe wszystko, tylko niektóre sprawy. Nie 
ustosunkowałem się  do kaŜdego punktu. Nie jestem cenzorem tej gazety 
Radny Majtyka  - dlaczego pan Wójt odniósł się tylko do wynagrodzenia. 
Radny Zgondek -  było powiedziane, Ŝe do 2009 roku będzie trwało dopełnianie 
wysypiska. Na jakich zasadach to będzie. 
Wójt Gminy -  W tej chwili nie przyjmujemy śmieci. Najprawdopodobniej od kwietnia 
uruchomimy dopełnianie i śmieci będzie moŜna  przywozić na wysypisko. Zasady  
zostaną ustalone, poniewaŜ  musimy uzyskać nową decyzje ze Starostwa. Jak otrzymany 
nową decyzję to podzielę się  informacją. 
Radny Kieler – czy są podejmowane prace w celu pozyskania środków pomocowych, czy 
są złoŜone wnioski na ten rok. 
Wójt Gminy -  na rok 2006 nie ma takich moŜliwości. Pracownik zajmujący się tymi 
sprawami był w Starostwie na spotkaniu. W powiecie jest stowarzyszenie, które prowadzi 
Sekretarz Powiatu  Chowis. Narodziła się propozycja powstania lokalnej grupy działania, 
związanej  z osobami prawnymi i fizycznymi. Potrzebne są 3 podmioty: stowarzyszenie 
lub Fundacja, biznes prywatny i samorząd. Grupa miałaby na celu działanie na rzecz  
rozwoju obszarów wiejskich..  Było to pierwsze spotkanie. Być moŜe będzie konkretna 
oferta i propozycja. Odbyło się jeszcze jedno spotkanie w Starostwie, w którym wziął 
udział przedstawiciel  z Urzędu Marszałkowskiego. Są opracowywane koncepcje do 
środków pomocowych na lata 2007-2013. Na razie tworzy się programy krajowe, 
wojewódzkie. Z tych programów będzie moŜna korzystać. Czy będzie nas to 
satysfakcjonowało, na dzień dzisiejszy nie wiem. Informacje zbieramy i jeŜeli będzie 
moŜliwość to będziemy składać wnioski i występować z informacją  do Rady. 
 Radny Kieler – Czy nie trzeba wzorem innych gmin przystąpić do opracowania planu 
rozwoju gminy na lata 2007-2013. 
Przewodniczący Rady – na dzisiejszej sesji widać duŜą aktywność kandydata na radnego 
powiatowego p.Kielera. 
Radny Kieler -  chcę powiedzieć, Ŝe padła taka propozycja ze strony Forum 
Samorządowego. Nie podjąłem jednak ostatecznej decyzji czy będę startował na radnego 
powiatu wieluńskiego.  
Radny Majtyka  - prosiłbym pana Wójta o podanie terminu, kiedy moŜna byłoby zwołać 
posiedzenie Komisji dla wyjaśnienia  zmiany numeracji dróg i  opracowania 
dokumentacji na drogę  w Krzyworzece. 
Wójt Gminy – 28 lutego we wtorek nie ma zebrania wiejskiego, nie mam teŜ 
zaplanowanego innego spotkania. MoŜna w tym  dniu zwołać posiedzenie Komisji o 
godz. 10.oo. 
Radny Owczarek -  jako pracownik szkoły w OŜarowie  mogę powiedzieć, Ŝe w miejscu o 
którym mówił radny Walczak planowane jest boisko do koszykówki. Boisko tam jest od 
lat i nic się do tej pory nie stało. Z tego co mi wiadomo, to decyzja o budowie boiska była 
podjęta wspólnie z Radą Rodziców. 
Sołtys Strózik Teresa – Na Kośniku jest posiadłość p.Roberta Miłowskiego. Obecnie 
wyprowadził się on do Wielunia.  W gospodarstwie swoim miał świnki „wietnamczyki”, 
które z powodu mrozów zamarzły i teraz psy roznoszą je po całej wsi.  Prawdopodobnie 
miał powiedzieć, Ŝe nic go nie obchodzi ta sprawa. 
Na tym dyskusję zakończono. 
 

 
 



 37 

P u n k t   15 
 

Zamknięcie obrad sesji 
 

Przewodniczący Rady stwierdził wyczerpanie się porządku obrad, podziękował 
wszystkich za udział i następnie zamknął obrady XXXIV sesji Rady Gminy. 
 
Na dzisiejszej sesji zostały podjęte uchwały stanowiące integralna część protokółu: 
 
LP. Nr uchwały  W sprawie: 
1. XXXXIV/145/06 Uchwalenia planu pracy Rady Gminy oraz Komisji na 2006r 

 
2. XXXIV/146/06 Regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół, przedszkoli i 

placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Mokrsko 
3. XXXIV/147/06 Uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego 

4. XXXIV/148/06 Uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2006 rok 

5. XXXIV/149/06  ograniczenia działalności SP ZOZ w Wieluniu 
6. XXXIV?150/06 Przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin 

Wiejskich Rzeczpospolitej Polskiej 
7. XXXIV/151/06 Ustalenia minimalnej stawki czynszu najmu za lokale 

uŜytkowe 
8. XXXIV152/06  Zmian w regulaminie dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Mokrsko 
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Na powyŜszym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
 
Protokółowała:     Przewodniczący Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak       Marek Mielczarek 
 
 
 
Protokół niniejszy zawiera: 
1.Streszczenie obrad od strony 1- 
2.Podsjęte uchwały od strony : 
3.Załączniki jak niŜej: 
 
LP. Treść załącznika Ilość stron 
1. Wyciąg z protokółu XLI sesji Rady Powiatu w Wieluniu z 

dnia 17 stycznia 2006r 
37 

2. Informacja z działalności Komendy Powiatowej 
Państwowej StraŜy PoŜarnej w Wieluniu 

33 

3. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 
Gminy oraz zatwierdzenia planów pracy komisji na 2006r 

10 

4. Uchwała RIO Nr V/2/2006 z dnia 2 stycznia 2006r w 
sprawie projektu budŜetu gminy na 2006r 

 

5. Opinia zbiorcza komisji w sprawie wynagradzania 
nauczycieli szkół, przedszkoli i placówek oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Mokrsko 

1 

6. Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie  regulaminy 
wynagradzania nauczycieli szkół, przedszkoli i placówek 
oświatowych prowadzonych przez Gminę Mokrsko 

12 

7. Opinia zbiorcza Komisji w sprawie rocznego programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego 

1 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi 
prowadzącymi działalność poŜytku publicznego 

6 

9. Opinia zbiorcza Komisji w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2006 rok 

1 

10. Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2006 rok 

5 

11. Uchwała Nr 274/2006 Rady Społecznej przy SPZOZ w 
Wieluniu z dnia 12 stycznia 2006r w sprawie likwidacji 
Oddziału Skórno-Wenerologicznego poprzez wyłączenie 
ze struktur SP ZOZ w Wieluniu 

2 

12 Projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 
ograniczenia działalności Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu 
 

2 
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13. Opinia zbiorcza Komisji w sprawie ograniczenia 
działalności SP ZOZ w Wieluniu 

1 

14. Projekt uchwały Rady Gminy Mokrsko w sprawie 
ograniczenia działalności SP ZOZ w Wieluniu 

1 

15. Informacja na temat działalności stowarzyszenia Związku 
Gmin Ziemi Wieluńskiej 

2 

16. Opinia  zbiorcza Komisji w sprawie przystąpienia Gminy 
Mokrsko do stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin 
Wiejskich RP 

1 

17. Projekt uchwały Rady Gminy Mokrsko w sprawie 
przystąpienia do stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin 
Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej 

10 

18. Opinia zbiorcza Komisji w sprawie ustalenia minimalnej 
stawki czynszu najmu za lokale uŜytkowe 

1 

19. Projekt uchwały Rady Gminy Mokrsko w sprawie  
ustalenia minimalnej stawki czynszu najmu za lokale 
uŜytkowe 

1 

20. Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w 
regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie gminy Mokrsko 

1 

21. Informacja  ARIMR Biuro Powiatowe na temat dopłat 
unijnych 

4 

 


